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O R D R E   D E L   D I A

1r. Lectura i aprovació, si s'escau, de l'esborrany de l'acta de la sessió anterior.
- Acta núm. 11/13, ordinària de data 3 d’octubre.

2n. Aprovació full d’apreuament complementari de la finca núm. 27 de la Unitat d’Actuació núm. 27.
3r. Mocions amb proposta d’acord:

1. Moció del Grup PSOE-Pacte per Eivissa, amb proposta d’acord relativa al centre polivalent 
de sa Pedrera, al barri de sa Penya.

2. Moció del Grup PSOE-Pacte per Eivissa, amb proposta d’acord per arribar a un pacte local a 
favor dels drets sexuals i reproductius.

3. Moció conjunta dels Grups PSOE-Pacte per Eivissa, Eivissa pel Canvi, EPIC i Regidora No 
Adscrita, amb proposta d’acord, relativa a la remodelació del Port.

4. Moció  del  Grup Eivissa ple Canvi,  amb proposta d’acord,  sobre declaració  dels  símbols 
d’interès local i a favor de la llibertat d’expressió.

5. Moció del Grup Municipal PSOE-Pacte per Eivissa, amb proposta d’acord per a l’aprovació 
de símbol d’interès local.

4t. Decrets i comunicacions:
1. Donar  compte del  Decret  d’Alcaldia  de delegació  per exercir  la  potestat  disciplinària  als 

empleats de l’Ajuntament, en el regidor Sr. Ignacio Rodrigo Mateo.
2. Donar compte de l’informe sobre morositat emès per la Tresoreria i Intervenció corresponent 

al tercer trimestre de l’exercici 2013
3. Donar compte de l’Avaluació de transparència de l’Ajuntament d’Eivissa.
4. Donar compte de l’esborrany de Codi Ètic i de Bon Govern de l’Ajuntament d’Eivissa.

5è. Mocions sense proposta d’acord:
1. Moció del Grup EPIC, de control sobre el CETIS.
2. Moció del Grup PSOE-Pacte per Eivissa de control sobre mobilitat.

6è. Precs i preguntes.

ACTA  DE  LA  SESSIÓ  CELEBRADA,  AMB  CARÀCTER  ORDINARI,  PER  L'EXCM. 
AJUNTAMENT PLE, EL DIA 30 DE GENER DE 2014.

ASSISTENTS:

Sr. Alcaldessa-Presidenta:

Sra. María del Pilar Marí Torres

Srs. Regidors:

Sr. Juan Daura Escandell
Sra. Catalina Sansano Costa
Sr. Juan Mayans Cruz
Sra. Maria del Mar Sánchez Gutiérrez
Sra. Miriam Valladolid Portas
Sr. Ignacio Rodrigo Mateo
Sr. Alejandro Marí Ferrer
Sr. Raimundo Prats Ramos
Sr. Constantino Larroda Azcoitia
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Sra. Lurdes Costa Torres
Sr. Marcos Costa Tur
Sra. Maria del Carmen Boned Verdera
Sra. Maria Angeles Martínez Corderas
Sr. Rafael Ruiz González
Sra. Montserrat Garcia Cuenca
Sr. Ildefonso Molina Jiménez
Sr. Vicente Ferrer Barbany
Sr. Antonio Villalonga Juan
Sra. Marienna Sánchez-Jáuregui Martínez

Srs. que falten amb excusa:

Sr. Enrique Francisco Sánchez Navarrete

Secretari-Acctal.:

Sr. Joaquim Roca Mata

Interventora-Acctal:

Sra. María José Vegas Hernando

ACTA NÚM. 1/14

A la Casa Consistorial d'Eivissa, a les nou hores del dia trenta de gener de dos mil catorze; sota 
la Presidència de la Sra. Alcaldessa-Presidenta, Sra. María del Pilar Marí Torres, es reuneixen els 
Srs. Regidors expressats al marge per tal de celebrar sessió ordinària de l'Excm. Ajuntament Ple, 
en primera convocatòria, per a la qual han estat citats de forma reglamentària.

Actua de secretari el Lletrat de la Corporació que subscriu.

DESENVOLUPAMENT DE L'ORDRE DEL DIA

Sra. Marí: Excusen l’assistència del Sr. Sánchez, i li volen fer arribar des d’aquí el condol del Ple 
perquè ha mort la seua avia.
Disculpen el retard de la Sra. Boned per problemes mèdics. 
També donen la benvinguda als alumnes de cicle formatiu de grau mitjà de Gestió Administrativa de 
l’Institut de sa Blancadona.
Vol expresar un afectuós record a la memòria de Carmelo Sansano, que va morir fa uns dies i que 
havia estat regidor d’aquest Ajuntament, i també un reconeixement a l’excel·lent feina que va fer 
com a regidor.

1.- Lectura i aprovació, si s'escau, de l'esborrany de l'acta de la sessió anterior:

Per unanimitat s’acorda l’aprovació de l’Acta de la sessió anterior núm. 11/13, ordinària de data 
31 d’octubre.
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2n. Aprovació full d’apreuament complementari de la finca núm. 27 de la Unitat d’Actuació 
núm. 27:

Donat compte de la proposta d’acord del regidor d’Urbanisme, Activitats i Habitatge, del tenor literal 
següent:

“PROPUESTA DE ACUERDO

ASUNTO:  PIEZA  SEPARADA  Y  HOJA  DE  APRECIO  COMPLEMENTARIA  DE  LA  FINCA 
EXPROPIATORIA Nº 27 DE LA UA 27 POR EXCESO DE CABIDA . SOLICITUDES DE FECHA S 8 
DE MARZO 2013 NRE 5434 Y 17 DE ABRIL  2013 NRE 9053 A NOMBRE DE D. JUAN JOSÉ 
MORENO CORTÉS.

Dada  cuenta  de  los  escritos  presentados  por  D.  Francisco  Buades  Costa  en  nombre  y 
representación de D. Juan José Moreno Cortés en relación con la mayor  superficie de la  finca 
expropiatoria  n  º27  a  nombre  de  este  último,  vistos  los  Informes emitidos  al  respecto  por  los 
servicios técnicos y jurídicos municipales adscritos a Núcleo Histórico del tenor literal siguiente: 

"Asunto: Informe  de  inspección  y  valoración  de  la  vivienda  de  planta  primera  situada  en  el 
inmueble de la C/Retiro Nº18, objeto de la Unidad de Actuación 27, en el barrio de Sa Penya, 
municipio de Ibiza.

INFORME

1.- Entre las actuaciones previstas en el Núcleo Histórico del municipio de Ibiza, y en concreto en el 
barrio de Sa Penya (UA-27), figura su reordenación integral prevista por el sistema de expropiación 
forzosa.
2.- La actuación consiste en la realización de intervenciones encaminadas a la obtención de los 
terrenos  necesarios  para  la  construcción  de  viviendas  de  protección  pública,  un  equipamiento 
público con reordenación de las calles Alta-Retiro y una ampliación de un espacio libre, mejorando 
las condiciones de accesibilidad de la zona. Las actuaciones previstas conllevan la adquisición, 
mediante el sistema de expropiación forzosa, de los inmuebles necesarios que se encuentran en el 
ámbito afectado por la misma, según figura en el Anexo de la Memoria de ordenación del Plan 
General de Ordenación Urbana (Boib Nº128, de 01.09.09) y en la Memoria de Gestión.
3.- Con fecha de 28 de enero de 2010 se aprueba la delimitación de la Unidad de Actuación Nº27 y 
la relación inicial de bienes y derechos. En el inmueble correspondiente a la referencia catastral 
4780808CD6048S0003GM - C/Retiro Nº18 02 01 - figura como titular registral D. Juan Pedro Cortés 
Moreno, con NIF 23636237B.
4.- Con fecha de 15 y 19 de febrero, 2 y 15 de marzo de 2010, se realizan las visitas de inspección 
de los inmuebles afectados por la  expropiación.  Se hallan presentes en las mismas un técnico 
municipal del ayuntamiento, un técnico tasador de la empresa TINSA Tasaciones Inmobiliarias SA, 
un agente de la Policía Municipal y la propiedad de cada inmueble, los inquilinos o los moradores, 
en su caso. En el caso concreto de la vivienda que nos atañe, no se pudo inspeccionar debido a 
que  no  había  nadie  en su interior.  Sobre  este  respecto,  y  según  consta  en el  expediente  del 
Ayuntamiento, existe un informe de la Policía Local de Eivissa - Registro Salida 2664/09-23 - sobre 
la situación de ocupación del referido inmueble, que a continuación se transcribe.
“Que tras las gestiones llevadas a cabo por el Grupo de Seguridad Ciudadana sobre la vivienda sito  
en C/Retiro Nº18, el Subinspector CP 136 realiza el informe del tenor literal siguiente:

3



Secretaria General
 

PLE ORDINARI
Dia 30 de gener de 2014

A los efectos que a la vista del presente estime oportuno, se informa que actualmente no vive nadie  
en el domicilio indicado, puede tener alguna distribución interior y los propietarios vienen rara vez  
según manifiestan los vecinos.  María Amparo Moreno Navarro con domicilio  en C/Retiro 16 se  
encarga de cuidarles la vivienda. Eivissa a 05 de noviembre de 2009. El subinspector CP 136”.
5.- Con fecha 29 de junio de 2010 se aprueba la delimitación de la Unidad de Actuación Nº27 y la 
relación  definitiva  de bienes y  derechos y la  necesidad  de ocupación  de los  mismos.  En esta 
relación continua como titular registral de la vivienda en planta primera de la C/Retiro Nº18 D. Juan 
Pedro Cortés Moreno, con NIF 23636237B.
6.- Con fecha 30 de septiembre de 2010 se aprueba inicialmente el proyecto de tasación conjunta 
de la expropiación de la unidad de actuación 27 del PGOU de Eivissa. La finca número 27 se valora 
en cuarenta y seis mil ochocientos euros  (46.800,00 €), considerando una superficie construida de 
26,00 m2.
7.- Con fecha 29 de abril de 2011 la CIOTUPHA aprobó definitivamente el proyecto de expropiación 
por el procedimiento de tasación conjunta de la Unidad de Actuación 27.
8.-  Escrito RGE nº 10264 con fecha 5 de mayo de 2011, formulado por D. Juan José Moreno 
Cortés con NIF 46956713M, manifestando tener su domicilio en la calle del Retiro nº18 2ª, y  que 
había tenido conocimiento de “forma no muy fiable de la intención de expropiar mi vivienda”, que su 
madre  se  había  personado  en  el  Ayuntamiento  para  que  le  comunicaran  con  fecha  actual  la 
expropiación, solicitando finalmente que el Ayuntamiento se lo comunicara a nombre de Francisco 
Buades Costa en la dirección que indicaba.
9.- Mediante oficio de fecha 6 de mayo de 2011 el Ayuntamiento requirió al Sr. Juan José Moreno 
Cortés la aportación del documento acreditativo de su derecho debidamente inscrito en el Registro 
de la Propiedad, para poder proseguir los trámites a su nombre.
10.-  Escrito RGE nº 11620 con fecha 18 de mayo de 2011, formulado por D. Juan José Moreno 
Cortés con NIF 46956713M, en el que aporta una escritura de fecha 20.08.10 de pacto sucesorio a 
su favor efectuada por Don Juan Cortés Moreno, abuelo del mismo, y como se ha expuesto, titular 
de la finca en el expediente expropiatorio, acompañada de nota simple de fecha 13 de octubre de 
2010.
11.- Escrito RGE nº 5434 con fecha 8 de mayo de 2013, formulado por D. Francisco Buades Costa 
en representación de D. Juan José Moreno Cortés con NIF 46956713M, en el que expone - entre 
otras cosas - que existe una discordancia entre los metros cuadrados de la finca adoptados por la 
administración y la realidad física. Y solicita una revisión al alza para el Sr. Moreno atendiendo al 
valor  del  metro en relación  a la  constatación  física  real  y,  en  su defecto registral.  Aporta una 
certificación registral de la finca nº 7067, antes nº 3003.
12.- Con fecha 15 de abril de 2013 a las 10:00h - y a instancias de los SSJJ municipales  según 
informe  NH: INFO 49/13 - estos SSTT municipales realizan una visita de inspección al inmueble 
con núm. 18 de la C/ Retiro, compuesto por planta baja, planta entresuelo, planta primera y acceso 
a la cubierta. Se hallan presentes un agente de la Policía Local y la madre de D. Juan José Moreno 
Cortés. Según indicaciones de esta última, se procede a realizar la medición de una estancia en la 
planta baja y de otra en la planta primera y cubierta.
13.- Según documentación existente en el expediente de expropiación de la UA-27, se comprueba 
que la finca con referencia Nº27 se refiere a una vivienda en planta primera, siendo la planta baja la 
finca expropiatoria Nº25, adquirida por el Ayuntamiento el 25 de abril de 2013.  En la certificación 
registral aportada por el interesado, dicha propiedad se describe como un “primer piso sito en la  
calle del Retiro, número 18, de la marina de esta ciudad, que tiene una cabida de treinta y ocho  
metros, cuarenta y cuatro decímetros cuadrados”. Por tanto, la medición y valoración del exceso de 
cabida se aplicará única y exclusivamente a la vivienda de planta primera y acceso a la cubierta. 
De la medición realizada en la planta primera y acceso a la cubierta se han obtenido las siguientes 
superficies:

- S.Const. Planta primera ….......................... 33,10 m2
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- S.Const. Planta cubierta …..........................  4,13 m2

          Total …......................... 37,23 m2

FIN
CA
Nº

CALLE REFERENCIA
CATASTRAL

S.C. 
VALORA
DA
m2

S.C. 
REVISAD
A
m2

DIFEREN
CIA
m2

UNITARIO 
TASACION
€/m2

5% 
PREMI
O
AFECCI
ÓN

DIFEREN
CIA A 
INDEMNI
ZAR

27 Retiro 
18 1ª

4780808CD60
48S0003GM

26 37,23 11,23 1800 1010,70 21224,70

Se determina como valor total a indemnizar al Sr. Juan José Moreno Cortés en concepto de exceso 
de cabida de la vivienda situada en la C/Retiro Nº18 planta primera la cantidad de  veintiún mil 
doscientos veinticuatro euros y setenta céntimos (21.224,70 €).
Se adjunta a este informe
• Hoja de aprecio de la finca núm. 27 aprobada por la CIOTUPHA con fecha 29.04.11.
• Hoja de aprecio complementaria motivada por el exceso de cabida de la finca núm. 27.
Es lo que se informa a los efectos oportunos
Eivissa, a 29 de abril de 2013.”

“INFORME
ASUNTO:  INFORME  DE  LOS  S.TÉCNICOS  DE  NÚCLEO  HISTÓRICO  Nº  61/13  SOBRE 
MEDICIÓN  REALIZADA  EN  VIVIENDA  EN  CALLE  RETIRO  18  1º,  UA  27  (FINCA 
EXPROPIATORIA 27) A INSTANCIA DE  DON FRANCISCO BUADES COSTA EN NOMBRE DE 
DON JUAN JOSÉ MORENO CORTÉS, PROPIETARIO, EN ESCRITO DE FECHA 8.03.13 NRE 
5434. PROPUESTA DE PIEZA SEPARADA.
ANTECEDENTES
1º) El escrito presentado por el interesado en fecha 8.03.13 NRE 5434 fue informado por estos 
servicios jurídicos en Informe nº 49/13 de 10.04 cuya copia fue entregada al  representante del 
interesado D. Francisco Buades Costa en fecha 11.04.13.
En el mismo se indicaba, entre otros:
“ (…) El Ayuntamiento de Eivissa ha realizado todos y cada uno de los trámites relativos a la finca  
nº 27 siguiendo el procedimiento y prescripciones establecidas por las  normas aplicables antes  
señaladas sin que el interesado, conocedor de la expropiación en curso, al menos desde la fecha 
de la anotación registral del documento de transmisión de  propiedad de la finca a su nombre,  
según consta acreditado en la documentación por él mismo aportada en fecha 18.05.11 y descrita  
en el anterior antecedente 6, haya manifestado su  oposición a la valoración acordada.
La tasación aprobada no ha sido impugnada por el interesado a quien este Ayuntamiento en fecha  
31.05.11 (recibido por la persona designada por aquél el 2.06.11) remitió los acuerdos recaídos en  
el expediente relativos a la finca de su propiedad.
El  interesado  tampoco  figura  entre  las  personas  que  presentaron  alegaciones  al  acuerdo  de  
aprobación de la tasación adoptado por la CIOTUPHA el 29.04.11, según oficio remitido por esta  
entidad al Ayuntamiento el día 23.11.11 (pág. 2801 del expediente).
El acto de valoración debe entenderse a todos los efectos firme y por tanto consentido por quien ha  
tenido oportunidad de impugnarlo no habiéndolo realizado, por ello no susceptible de  revisión.
El art. 30.2 Ley del Suelo 2008 establece que:
“En el procedimiento de tasación conjunta, los errores no denunciados y justificados en la  
fase  de  información  pública  no  darán  lugar  a  nulidad  o  reposición  de  actuaciones,  
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conservando no obstante, los interesados su derecho a ser indemnizados en la forma que  
corresponda.”Por  ello,  la  reclamación  de  una  nueva  valoración  en  base  a  los  datos  
resultantes de la medición efectuada por el interesado, no imputable en ningún momento al  
Ayuntamiento, no puede resultar en una nueva demora en la fecha establecida por éste para  
el  pago  y  ocupación  de  la  finca,  toda  vez  que  se  derivaría  en  un  perjuicio  que  el  
Ayuntamiento no tiene el deber de soportar por cuanto se ha expuesto.No obstante, así como 
se  puede  afirmar  con  total  certeza  que  las  notificaciones  del  expediente  tramitado  por  el  
Ayuntamiento  han  sido  realizadas  correctamente,  no  se  puede  verificar  si  el  acuerdo  de  la  
CIOTUPHA de aprobación definitiva de la tasación ha sido efectivamente notificado al interesado,  
por cuanto dicha circunstancia no hace parte del  expediente  municipal,  debiendo solicitarse tal  
extremo a la entidad insular.Mientras se dirima esta cuestión, el procedimiento de pago deberá  
seguir su curso según se ha expuesto, en aplicación de los arts. 50 LEF y 51 Reglamento  
LEF: (...)En aplicación de los anteriores preceptos en el acta de pago correspondiente a esta  
finca deberá constar la situación planteada, teniendo derecho el interesado al pago de la  
cantidad aprobada, con carácter provisional y subordinado a lo que resulte de la resolución  
de la cuestión aquí planteada. Por último y ad cautelam, en tanto no se dirima la cuestión y  
ante la eventualidad que con posterioridad a la ocupación no pueda efectuarse la medición  
en caso de que ésta fuera procedente,   quien suscribe considera que por  los servicios  
técnicos municipales se realice la medición de la vivienda previa cita con el interesado y con  
anterioridad al acta de pago y ocupación.”
2º)  Mediante oficio de fecha 11.04.13 NRE 8582, a requerimiento de este Ayuntamiento, el 
Consell  de Eivissa ha informado que el acuerdo de aprobación definitiva del proyecto de 
expropiación de la UA 27 fue  publicado en el BOIB nº 128 de 27.08.13, no habiéndose podido 
practicar la notificación en el domicilio del interesado según consta en diligencia de  intento 
de notificación practicado a D. Juan José Moreno Cortés.
3º)  En  fecha  24.04.13  fue  efectuado  el  pago  del  justiprecio  acordado  por  la  CIOTUPHA 
correspondiente a esta finca y a la superficie valorada de 26 m2. Este pago se realizó con carácter 
provisional, sujeto al resultado de  de la cuestión planteada por el interesado en relación con la 
mayor superficie de la finca, según consta en el Acta de pago de misma fecha.
4º) Realizada la medición de la vivienda por los servicios técnicos municipales en fecha 15 de abril 
de 2013, resulta una diferencia de 11,23 m2 por encima de la superficie valorada inicialmente por el 
Ayuntamiento y aprobada por la CIOTUPHA. Según el informe técnico nº 61/13 de 29 de abril, el 
exceso de superficie se valora en  veintiún mil doscientos veinticuatro euros y setenta céntimos 
(21.224,70 €).5º) Mediante escrito de fecha 17.04.13 NRE 9053, el Sr. Buades Costa, en nombre 
del interesado, solicita de nuevo el abono de la cantidad al alza que le corresponda por la mayor 
superficie constatada, con los intereses que procedan, aunque se realice la consignación de otras 
cantidades debidas.
Expuesto cuanto antecede se informa de los siguiente:
PRIMERO.- Si bien es cierto que el interesado no ha acreditado la diferencia de superficie hasta el 
mes de marzo 2013 y que, en aplicación de la doctrina de la firmeza de los actos administrativos,  
quedaría expedita la vía jurisdiccional, no lo es menos que, una vez verificado el hecho de la mayor 
superficie, no revisar  la valoración efectuada en la parte de la mayor cabida verificada, redundaría 
en un enriquecimiento injusto para la administración. 
 En  STJIB de 6.02.12 Nº 88/12 se recoge la doctrina del TS en este sentido:
“el Tribunal Supremo ha reiterado -por todas, sentencias de 16 de julio de 2002 y 17 de abril de  
2008 - lo ya señalado antes, por ejemplo, de la sentencia de 17 de febrero de 1997: 
"las resoluciones de los Jurados de Expropiación gozan de una presunción de acierto que está  
basada  en  la  competencia,  especialización  y  presumible  objetividad  de  sus  componentes,  
presunción que por su naturaleza puede y debe ser revisada en vía jurisdiccional, correspondiendo  
a la jurisdicción contencioso-administrativa decidir sobre el acierto de la resolución impugnada, sin  
que pueda legalmente mantenerse la tesis de que sólo pueden reformarse las valoraciones de los  
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Jurados en los dos únicos supuestos de que incurran en un notorio error material o de preceptos  
legales, ya que las facultades revisoras se extienden, además, a los casos en los que acredite una  
desajustada apreciación de los datos materiales o cuando  la valoración no esté en consonancia  
con la resultancia fáctica del expediente o represente un desequilibrado justiprecio en atención a  
datos, referencias o circunstancias que acrediten la falta o exceso de compensación material para  
el expropiado que el instituto jurídico de la expropiación debe necesariamente comportar para él,  
resultando un medio eficaz para desvirtuar tal presunción el  dictamen pericial  emitido en la vía  
jurisdiccional  con las  garantías procesales  establecidas  en los artículos  610 y siguientes  de la 
LECiv  ,  por  tener las mismas características de imparcialidad y objetividad que el  acuerdo del  
Jurado de Expropiación, por lo que, si existen discordancias entre las valoraciones a que llega el  
órgano tasador administrativo y el dictamen pericial, el Tribunal puede fijar el justiprecio siguiendo  
el dictamen emitido en autos, valorado conforme a las reglas de la sana crítica".
No obstante, y por los hechos verificados en anterior informe de esta parte de 10.04.13 en relación 
con la legalidad de las notificaciones efectuadas, quien suscribe considera que no se devengan 
intereses a esta parte habida cuenta de que no se han producido el pago del exceso de cabida 
reclamado por el interesado el  8.03.13. Respecto a los intereses correspondientes al justiprecio 
acordado en abril 2011, éstos han sido satisfechos al interesado el día 24.04.13, juntamente con el 
pago del justiprecio de la vivienda.
SEGUNDO.- El art 32.3 LS 08  permite la tramitación de un expediente complementario sujeto a las 
normas procedimentales  de aplicación a la expropiación, en el caso de derechos no tenidos en 
cuenta durante la tramitación del expediente,  precepto que opera en este caso,  al  igual  que el 
citado art. 30 LS08, sin tener por ello que acudir,  prima facie y a criterio de quien suscribe, a la 
doctrina aplicable a la revisión de los actos administrativos. 
TERCERO.- Procede por tanto abrir pieza separada de justiprecio complementario para el exceso 
de cabida verificado de 11,23 m2  de superficie de la finca expropiatoria nº 27 de la UA 27 sita en la 
calle  Retiro  18  1º,  propiedad  de  Don  Juan  José  Cortés  Moreno,  con   referencia  catastral 
4780808CD6048S0003GM, exceso valorado por los servicios técnicos municipales en veintiún mil 
doscientos veinticuatro euros y setenta céntimos (21.224,70 €).
CUARTO.- El órgano municipal competente para la aprobación inicial es el Pleno, de conformidad 
con el art. 3.4 REF. 
Una vez aprobada inicialmente la hoja de aprecio complementaria, se remitirá al órgano insular 
competente para su aprobación definitiva, de conformidad con el procedimiento regulado por el art. 
202 RGU.
Éste es el criterio de quien suscribe que somete a cualquier otro mejor fundado en derecho.
Eivissa, 5 de mayo de 2013."

Habiéndose suscrito el 20 de enero de 2014 la 2ª Addenda del Convenio de financiación de la  
expropiación  de  la  UA  27  entre  este  Ayuntamiento  y  el  Consorcio  Eivissa  Patrimonio  de  la  
Humanidad, a fin de financiar el exceso de cabida de la finca nº 27 por el importe que figura en la  
valoración  de los  servicios  técnicos  municipales,  procede elevar  al  Pleno de la  Corporación la  
adopción del siguiente acuerdo:

PRIMERO.- Aprobar la hoja de aprecio complementaria por importe de 21.224,70 €, derivada de la  
medición efectuada en la finca expropiatoria nº 27 del proyecto de tasación conjunta aprobado  
definitivamente por la CIOTUPHA el 11 de abril de 2011, correspondiente a la finca con referencia  
catastral   4780808CD6048S0003GM y registral  7067 inscrita  al  Tomo 1404,  libro  74,  folio  174 
inscripción 4ª del Registro nº 1 d'Eivissa, de propiedad del Ayuntamiento de Eivissa.

SEGUNDO.- Notificar el presente acuerdo al titular expropiado, de conformidad con el art. 202 RGU  
para que pueda efectuar alegaciones en el plazo de un mes y efectuar su publicación en el BOIB.  
Una vez informadas las alegaciones por el Ayuntamiento, caso de que se presenten, o transcurrido  
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el indicado plazo sin haberes formulado,  dése traslado del expediente a la CIOTUPHA para su  
aprobación.
Eivissa, 22 de enero de 2014
Fdo. Alejandor Marí Ferrer
Concejal delegado de Urbanismo”.

Dictaminat favorablement per la Comissió Informativa d’Urbanisme, Obres, Medi Ambient i Serveis 
Municipals.

Sr. Marí: El que s’aprova és una acta de major cabuda d’una expropiació de la UA27. En el seu 
moment quan es va tramitat tot  l’expedient,  no es va poder accedir  a aquest habitatge,  i  en el 
moment de l’expropiació el propietari de l’habitatge no estava conforme amb la taxació, perquè deia 
que tenia més superfície de la que inicialment s’havia registrat a l’Acta d’expropiació. Una vegada 
fets els amidaments oportuns per part dels serveis tècnics municipals, s’ha comprovat que era el 
que deia el propietari i per tant se’l haurà d’indemnitzar amb un major import.

Sotmès l’assumpte a votació és aprovat per unanimitat, amb els vots a favor de les Sres. Marí,  
Sansano, Sánchez-Jáuregui, Sánchez, Valladolid, Costa, Martínez, García, i Srs. Daura, Mayans, 
Rodrigo, Marí, Prats, Larroda, Costa, Ruiz, Molina i Ferrer.

S’incorporen la Sra. Boned i el Sr. Villalonga.

3r. Mocions amb proposta d’acord:

3.1.- Moció del Grup PSOE-Pacte per Eivissa, amb proposta d’acord relativa al centre polivalent de 
sa Pedrera, al barri de sa Penya.

Donat compte de la moció, del tenor literal següent:

“MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL PSOE-PACTE PER EIVISSA RELATIVA AL 
CENTRE POLIVALENT DE SA PEDRERA, AL BARRI DE SA PENYA

Marc Costa Tur, regidor del grup municipal PSOE-Pacte per Eivissa, a l'ampar del que estableixen 
els  articles  91.4  i  97.3  del  Real  Decret  2568/1986  que  aprova  el  Reglament  d'Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, presenta per al seu debat i aprovació al proper 
ple ordinari la següent MOCIÓ:

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Que s’ha constatat,  una vegada més, la situació d’abandonament per part  de l’equip de govern 
d’una part del patrimoni municipal i de domini públic com és el del centre polivalent de sa penya i la 
plaça de sa Pedrera.

Que  aquesta  situació  d’abandonament  polític  d’aquest  espai  ha  estat  denunciada  des  de  fa 
exactament  2  anys  i  8  mesos  per  part  d'aquest  grup  polític,  havent  empitjorat  dia  a  dia  des 
d'aleshores.

Que després que aquest grup hagués presentat preguntes, mocions i denúncies públiques, el ple va 
decidir  portar  a  terme el  projecte  que ja  estava redactat  a  la  legislatura  anterior  per  dotar  de 
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contingut aquest espai com a centre d’assaig per a músics i com a element dinamitzador del barri 
de sa Penya, creant així un flux d’activitat nou al barri.
Per tot l’anterior,

PROPOSTA D'ACORD

PRIMERA.-  Que s’iniciïn,  no més tard del 15 de febrer de 2014, tots els tràmits administratius 
necessaris per a la licitació de les obres d’aquest projecte ja redactat i pressupostat la legislatura 
passada i amb els sous consignats a la caixa del Consorci Eivissa Patrimoni de la Humanitat.

Eivissa a 23 de gener de 2014
Sgt. Marc Costa Tur,

Regidor del grup municipal
PSOE-Pacte per Eivissa a 

l'Ajuntament d'Eivissa”

Intervencions:

Sr. Costa: Estan parlant d’una obra pública acabada, que és el Centre Polivalent de sa Penya i la 
Plaça de sa Pedrera, que es va fer a la legislatura passada. Per fer-la no s’utilitzaren recursos 
municipals, i aconseguiren una subvenció de 900.000 euros de la Unió Europea a través del Govern 
Balear.  D’aquesta  obra pública, va quedar un projecte de contingut redactat i  amb una partida 
consignada en el pressupost del Consorci Eivissa Patrimoni de la Humanitat.
El nou equip de govern no fa res respecte a una cosa tant important per a un barri que necessita 
elements de dinamització, perquè vagi canviant la realitat i hi hagi un fluix de gent a la zona que 
permeti que es donin noves realitats al barri,.
En aquest plenari, el 31 de maig de 2012 el grup PSOE-Pacte, després de preguntar durant vuit 
mesos perquè no es feia aquesta obra, fa una moció dient que s’executi aquesta obra, per a la qual 
hi ha el projecte i els diners. Aquest projecte és per donar sortida, i fer locals d’assaigs pels grups 
de música d’Eivissa que no tenen local.  Quasi tres anys després de que estiguin en el govern, 
l’espai de sa Pedrera i el Centre Polivalent està abandonat, més o menys com estan la majoria dels 
projectes que s’havien deixat preparats, perquè es pogués anar fent progressivament un canvi del 
que és la realitat del barri.
Tornen a portar la moció ja alarmats esperant que s’aprovi, però sobretot queixant-se d’aquesta 
lentitut innecessària, per la qual cosa demanen que licitin immediatament aquesta obra.

Sra.  Sansano: Li  saben  greu  aquestes  mocions  oportunistes,  amb el  tema d’abandonament  i 
lentitut. El Sr. Costa desconeix el que s’està fent.
Sí que es veritat que el barri és molt  conflictiu,  i  que s’hi  ha d’intervenir des de diferents línies 
d’actuació i el més aviat possible.
Varen fer aquesta obra per a un centre artesanal, i ningú vol anar allí. Per això està tancat.
Les portes s’havien deixat obertes, i s’hagueren de posar unes portes per tancar la instal·lació, i  
reiteradament  aquestes  portes  estan  sent  rebentades,  perquè  aquest  barri  necessita  molta 
presència policial i no es disposen de suficients efectius.
Des del primer moment, l’equip de govern ha treballat amb diverses opcions per veure que es feia 
amb això. En les diferents reunions que han mantingut, va quedar clar que podia servir per assajar 
diferents grups musicals, però s’ha d’adaptar. Per això es va encarregar un projecte, que va ser 
entregar a l’abril de l’any passat. El dia 13 de maig es va informar favorablement, però es va fer un 
requeriment d’aportació de documentació actualitzada,  en relació a la  normativa d’aplicació  i  al 
pressupost, i poder seguir endavant amb la tramitació d’aquest projecte.
Podrien  votar  a  favor  la  moció,  però  no  estan  d’acord  amb  lo  del  15  de  febrer,  perquè  sinó 
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subsanen no pot ser. Estan d’acord que aquest projecte és necessari per a la ciutat d’Eivissa, i 
especialment per aquest barri tant conflictiu.

Sr. Costa: Si vol poden treure lo del 15 de febrer i així l’aprovaran.
El projecte estava encarregat i redactat al juliol de 2011, i hi havia una partida pressupostària per a 
aquest projecte.
Amb dos anys i mig no ha pogut canviar els plànols?
S’ha abandonat el lideratge i la presència a aquest barri. Hi havia un reten de la policia i s’ha tancat.
Hi ha un procediment expropiatòri que va quedar llest, i han estat dos anys i mig en pagar.
Totes les actuacions que s’aconseguiren fer varen ser amb subvencions, no va ser necessari posar 
diners del Consorci Eivissa Patrimoni de la Humanitat.
Sra. Sansano: Sap molt bé que varen fer i on va arribar el projecte, el finançament que varen 
aconseguir,  la  qual  cosa és molt  gratificant.  És més fàcil  aconseguir  finançament en época de 
bonança que no en l’actual.
No han deixat mai de fer feina, però no es pot comprometre a lo del dia 15 de febrer.
Varen fer un centre artesanal, que va costar quasi un milió d’euros, que llavors no hi ha anat cap 
artesà, per tant  són uns sous que s’han invertit  amb una millora teòrica del barri,  però que de 
moment no s’ha aconseguit. Ara han de mirar la forma de recovertir l’ús que havien donat.
Ha fet moltes reunions amb diferents sectors de la població, per saber segur quin ús li poden donar, 
per no tornar a equivocar-se.
Li sap greu que digui que estan parats.

Sotmès l’assumpte a votació és aprovat per unanimitat, segons es detalla a continuació:

“PROPOSTA D'ACORD

PRIMERA.-  Que s’iniciïn tots els tràmits administratius necessaris per a la licitació de les obres 
d’aquest projecte ja redactat i pressupostat la legislatura passada i amb els sous consignats a la 
caixa del Consorci Eivissa Patrimoni de la Humanitat.”

3.2.- Moció del Grup PSOE-Pacte per Eivissa, amb proposta d’acord per arribar a un pacte local a 
favor dels drets sexuals i reproductius.

Donat compte de la moció, del tenor literal següent:

“MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL PSOE-PACTE PER EIVISSA PER ARRIBAR A UN 
PACTE LOCAL A FAVOR DELS DRETS SEXUALS I REPRODUCTIUS

Lurdes  Costa  Torres,  regidora  del  grup  municipal  PSOE-Pacte  per  Eivissa,  a  l'empar  del  que 
estableixen  els  articles  91.4  i  97.3  del  Real  Decret  2568/1986  que  aprova  el  Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, presenta per al seu debat i 
aprovació al proper ple ordinari la següent MOCIÓ:

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

L’any 2010 Espanya legislà una llei de terminis, respectant la llibertat de les dones a la interrupció 
voluntària de l'embaràs (IVE) i, en consonància amb les legislacions del nostre entorn europeu. La 
llei de 2010 és a més una llei que garanteix la necessària informació de les dones i obliga a un 
període de reflexió abans que puguin sotmetre's  a una interrupció  voluntària  de l'embaràs:  les 
dones són informades de totes  les  prestacions,  ajudes i  drets  que lis  corresponen si  desitgen 
continuar  amb  l'embaràs,  així  com  de  les  conseqüències  mèdiques,  psicològiques  i  socials 
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derivades de la prossecució de l'embaràs o de la interrupció del mateix, i de la possibilitat de rebre 
assessorament  abans i  després de la  intervenció.  La llei  del  2010 és també garantista per  als 
supòsits d'embarassos d'alt risc, en els quals la dona pot decidir interrompre el seu embaràs, per 
greus motius mèdics legalment previstos i confirmats, cas per cas, pels informes mèdics de dos 
especialistes o d'un comitè científic.

Davant l’anunci del Govern d’Espanya de reformar l’actual Llei orgànica 2/2010 de Salut Sexual i 
Reproductiva i de la Interrupció voluntària de l’embaràs, apel·lem als valors de llibertat i d’igualtat 
recollits a la Constitució espanyola i a la llibertat de decidir de les dones en relació als seus drets 
sexuals i reproductius. Retallar en aquests drets significaria tutelar a les dones només pel senzill fet 
de ser dones. Sense llibertat per decidir no hi ha igualtat. Sense igualtat no hi ha democràcia. 

Apel·lam a la igualtat que garanteix l’actual Llei de salut sexual i reproductiva i de la interrupció 
voluntària de l’embaràs, reconeixent el dret de les dones a ser ateses al sistema de salut pública 
quan decideixin interrompre el seu embaràs. 

Per tot l’exposat, es planteja la següent

PROPOSTA D'ACORD

1.- Instar al Govern d'Espanya a retirar i no continuar amb la tramitació de l'Avantprojecte de Llei  
Orgànica pel que pretén revisar la legislació vigent a Espanya sobre salut sexual i reproductiva I 
interrupció voluntària de l'embaràs.

2.- Promoure un pacte local a favor dels drets sexuals i reproductius i de la interrupció voluntària de 
l’embaràs que:

- Parteixi del reconeixement del respecte als drets sexuals i reproductius de les dones com a 
drets humans.

- Impulsi  mesures  d’educació  sexual  i  planificació  familiar  per  tal  que  totes  les  persones 
puguin conèixer i  gaudir  plenament la seva sexualitat,  evitant  embarassos no desitjats,  i 
coneixent les mesures per evitar les malalties de transmissió sexual, especialment entre la 
població adolescent. 

- Impulsi les consultes específiques pels joves dins l’àmbit sanitari, per tal que aquests puguin 
consultar lliurament tots els seus dubtes en temes de sexualitat. 

- Faciliti l’administració dels mètodes anticonceptius més adients, incloent la píndola del dia 
després si és necessària, garantint la intimitat i la confidencialitat, dins el sistema públic de 
salut.

- Garanteixi la interrupció voluntària de l’embaràs d’acord amb la llei 2/2010 de Salut Sexual i 
Reproductiva  i  de  la  Interrupció  voluntària  de  l’embaràs  en  el  sistema  públic  de  salut, 
garantint la intimitat i la confidencialitat.

Eivissa,  23 de gener de 2014
Sgt. Lurdes Costa Torres

Regidora del grup municipal
PSOE-Pacte per Eivissa a 

l'Ajuntament d'Eivissa.”
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Intervencions:

Sr. Molina: El seu grup vol que la Corporació prengui una posició clara front a la reforma de la llei,  
que modifica radicalment el tractament de la llei de l’avortament.
La reforma que proposen és una barbaritat. És pretendre introduir l’esquema moral de les coses 
d’una part de la societat, que és molt respectable, al conjunt de la societat..
La  situació  actual  del  tractament  de  la  interrupció  voluntària  de  l’embaràs  és  absolutament 
normalitzada, en la qual es reconeix el dret de les dones a decidir, els hi dona la llibertat, i que 
ningú té que opinar ni decidir per ella. Aquesta persona es tendrà que assessorar, la llei de 2010 
així ho estableix, i després prendre una decisió per si mateixa.
Aquesta llei de 2010 s’ha venut aplicant amb absoluta normalitat. Creuen que homologa l’estatus 
dels  drets  sexuals  i  reproductius  de les  dones a Espanya  amb els  països del  nostre  entorn,  i 
sobretot  es  tracta  a  la  dona  com  a  una  persona  adulta,  que  és  capaç  per  sí  mateixa,  amb 
assessorament adequat, de prendre les segues decisions.
La llei de 2010 va tenir un consens molt ample, perquè l’únic que va votar el contra va ser el Partit 
Popular. En la llei actual el Partit Popular s’ha quedat sol.
Aquesta llei té coses negatives, com tornar a una llei de supòsits i no reconèixer que les persones 
adultes prenen les segues decisions, perquè ningú pot obligar a una dona a ser mare si no vol.
Però no només torna una llei de supòsits, sinó que a més elimina el supòsit de malformació del 
fetus. És una absoluta barbaritat.
El que plantegen amb aquesta moció és traslladar al Ministre de Justícia, l’oposició ciutadana a una 
cosa que és una involució inacceptable per a la societat i per aquest país.

Sr. Ferrer: Les lleis es fan per millorar les coses, i en aquest cas no hi havia cap problema.

Sr. Marí: És una moció mediatica i compleixen ordres del seu partit.
El govern actual té la mateixa legitimitat per legislar al igual que va tenir l’anterior govern del PSOE.
El que pretén aquesta nova llei, és trobar un equilibri entre el dret de les dones i el dret dels no nats, 
per resoldre les situacions d’inseguretat. Estan en fase d’avantprojecte, per tant estan en període 
d’aportar coses positives que puguin resoldre algunes situacions en les qual es poden trobar. És un 
debat polític, jurídic i moral d’una complexitat extrema, perquè tal com ha dit el Sr. Molina estan 
parlant de les dones a decidir si volen ser mares o no, però en cap moment ha mencionat el dret a 
la vida.
Han de trobar un consens i arribar a un acord, perquè aquesta llei surti endavant.
La nova llei defèn el dret de les persones, i pretén no criminalitzar i estar al costat de les dones.
No té sentit demanar una retirada d’un avantprojecte, perquè s’han de poder introduir moltes coses.

Sr. Molina: Això no és una operació de màrqueting polític, és una operació per defensar els drets 
de les persones i de les dones a elegir sobre la CEOE pròpia vida. El Sr. Marí diu que vol estar al  
costat de les dones i els hi treu el dret a decidir.
Estan davant un no problema al que estan donant una no solució. En aquest país el tractament de 
la  interrupció  voluntària  de l’embaràs  s’estava portant  amb absoluta  normalitat,  salvat  d’alguns 
col·lectius  determinats  vinculats  a unes creences religioses,  per  descomptat  respectables,  i  als 
quals ningú obliga a res.
Està convençut que aquesta llei no sortirà endavant.
Demana cadascú que voti en consciència i en particular a qui no és del Partit Popular.

Sr. Ferrer: Això no és un debat polític i moral.
Es desprècia la intel·ligència de la dona, a més estant perdent temps amb un tema on ho hi havia 
problemes.
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Sra.  Sánchez-Jáuregui: S’abstendrà.  No estava d’acord  amb la llei  anterior  en el  fet  que una 
menor de 16 anys, no necessités l’autorització dels seus pares per avortar.
A l’avantprojecte actual també hi ha coses amb les quals no està d’acord, però atenent a què és un 
avantprojecte, i espera que encara sigui objecte de rectificacions, fins que no vegi més clarament 
com quedarà, creu que el més procedent és abstenir-se.

Sr. Marí: És un avantprojecte, i estan en un període en el qual s’han de presentar millores.
No s’han d’anticipar a dir com quedarà aquesta llei.
El sentit del seu vot serà rebutjar la moció.

Sra. Marí: Vol fer constar en acta que els regidors Sra. Valladolid,  Sr. Rodrigo i Sra. Sánchez, 
estaven d’acord amb el punt 1r. de l’acord de la moció, però votaran conjuntament en el mateix 
sentit que l’equip de govern.

Sotmès l’assumpte a votació és desestimat amb els vots en contra de les Sres. Marí, Sansano, 
Sánchez, Valladolid, Srs. Daura, Mayans, Rodrigo, Marí, Prats, Larroda, a favor de les Sres. Costa, 
Boned, Martínez, Garcia, Srs. Costa, Ruiz, Molina, Ferrer i l’abstenció de la Sra. Sánchez-Jáuregui i 
del Sr. Villalonga.

3.3.-  Moció conjunta dels Grups PSOE-Pacte per Eivissa, Eivissa pel Canvi, EPIC i Regidora No 
Adscrita, amb proposta d’acord, relativa a la remodelació del Port.

Donat compte de la moció, del tenor literal següent:

“MOCIÓN DE LOS GRUPOS MUNICIPALES PSOE-PACTE, EIVISSA PEL CANVI, MOVIMENT 
CIUTADÀ  EPIC  Y  LA  CONCEJALA  NO  ADSCRITA  DEL  AYUNTAMIENTO  DE  EIVISSA 
RELATIVA A LA REMODELACIÓN DEL PUERTO.

Lurdes Costa, portaveu del grup municipal PSOE-Pacte per Eivissa;  Vicent Ferrer,  portaveu del 
grup municipal Eivissa pel Canvi; Antonio Villalonga, portaveu del grup municipal Moviment Ciutadà 
Epic, i Marienna Sánchez-Jàuregui, concejala no adscrita del Ajuntament d’Eivissa

EXPONEN

Que de las últimas informaciones publicadas en prensa, se desprende que existe intención 
por parte de la Autoridad Portuaria de Balears de construir un edificio de 600 metros en Es Martell, 
a pesar de que el  pleno del Ajuntament d’Eivissa se ha pronunciado por unanimidad y en dos 
ocasiones  a  favor  de  la  recuperación  de  dicho  espacio  como  espacio  público.  Dichos 
pronunciamientos han tenido lugar, concretamente:

· En el pleno extraordinario del día 9 de octubre de 2012, en el que se acordó:
- Que es recuperi l’esplanada que ocupa l’actual estació marítima com a plaça pública.
· Y en el pleno ordinario del 30 de abril de 2013, donde se acordó:
- La conversión de Es Martell en una plaza para su uso y disfrute municipal.

Por todo ello plantean la siguiente,

PROPUESTA DE ACUERDO

El Ajuntament d’Eivissa, EXIGE a la Autoridad Portuaria:
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1.- La conversión de TODA la zona de Es Martell  en una plaza para uso y 
disfrute de la ciudadanía.

2.- Que la regulación del tránsito interior del puerto, Passeig des Moll, sea de 
carácter municipal o en todo caso, consensuada con el Ayuntamiento de Eivissa.

Eivissa, a 24 de enero de 2014

Lurdes Costa           Vicent Ferrer        Antonio Villalonga    Marienna Sánchez-Jáuregui
PSOE-Pacte                   EXC                               EPIC                           Concejala no adscrita”

Intervencions:

Sra.  Costa: El  tema del  port  d’Eivissa tenia unanimitat  abans que el  Partit  Popular  accedís al 
govern de l’Ajuntament d’Eivissa.
Varen sacrificar el Botafoc amb el Dic, a canvi de reclamar que hi hagués la remodelació de la 
primera línia del port, de la part que llinda amb la ciutat.
Al juny de 2013 va preguntar l’opinió de l’equp de govern sobre l’edifici del Martell. No els hi han 
contestat. A dia d’avui encara no coneixen el projecte que es pretén fer en el port d’Eivissa.
Amb la demanda que es fes la primera línia de mar hi havia una segona demanda, i era que la zona 
comercial  del  Port  es recuperés per  a la  Ciutat,  que fos un espai  públic  on s’hi  poguessin  fer 
concerts, mercats ambulants, etc., perquè reservaven el Martell per a les barques de Formentera, 
que no porten ni cotxes ni contenidors, només passatgers. L’objectiu era que hi hagués moviment 
de persones, una afluència de vianants, i que això dinamitzés el comerç de la Marina.
Quan en aquest Ple es varen fer la concessió de que les barques de Formentera es traslladessin al 
moll  nord,  a canvi  d’això  volien  la  zona del  Martell  quedés lliure  perquè el  ciutadans d’Eivissa 
puguin anar a passejar o a descansar, és a dir que es recuperés per a la ciutadania.
Volen que la zona del Martell sigui una plaça, estigui lliure d’edificacions i sigui recuperada per a la 
Ciutat.
A més si hi té que haver una barrera que controli l’accés de vehicles dels veïns de la zona, ha de 
ser controlada per l’Ajuntament.
Han de reclamar a l’Autoritat Portuària que el Port es recuperi per a la ciutat, que sigui l’Ajuntament 
qui prengui les decisions de tota la zona del Port.

Sr. Ferrer: Els ports són espais públics i l’Autoritat Portuària els considera com un espai privat on 
poden fer el que volen, sense tenir que preguntar ni demanar consens a ningú. Això és inassumible 
per a la nostra ciutat, perquè el nostre port està integrat dins de la ciutat, i és el centre de la ciutat, i  
s’ha d’exigir a l’Autoritat Portuària que escolti l’opinió de l’Ajuntament.
La Sra. Marí va dir a una entrevista que l’Autoritat Portuària que creia que era irrenunciable una 
edificació en el Martell. Un edifici que té que donar serveis no pot ser mai irrenunciable, perquè no 
té res a veure amb la funció portuària.
Entre la barrera que volen posar perquè el cotxes no puguin entrar, i sigui gestionada per l’empresa 
que hagi guanyat la concessió, més aquest edifici on si posaran botigues, restaurants, que només 
serà  per  donar  servei  a  la  concessió,  més  totes  les  actituds  que  aniran  prenent  cap  aquesta 
concessió, acabaran tenint un port privat després de tot el que han fet per tenir un bon port. Això no 
es pot acceptar de cap manera, han de fer força entre tots i lluitar pel que demana tot l’Ajuntament.

Sr. Villalonga: L’Autoritat Portuària vol construir un edifici de 600 m2., per restaurants, botigues, 
etc. Ja havien arribat a un consens. Li demana a la Sra. Marí que siguin conseqüents i exigeixin a 
l’Autoritat Portuària aquest espai públic.

Sra. Sánchez-Jáuregui: Quan es va començar a parlar de la remodelació del port, varen dir que tot 
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el que fos important per al municipi es demanaria l’opinió als ciutadans.
El tema de la remodelació del port, la recuperació del port per a la ciutat, i la ciutat integrar-la al port 
que és una cosa que ve de temps immemorial, i que serà molt important quan es produeixi, va fer 
que fessin reunions amb tots els col·lectius, associacions de vesins, agents socials, institucions, etc. 
Com  a  resultat  d’aquestes  reunions,  i  a  rel  del  problema  de  la  ubicació  de  les  barques  de 
Formentera,  es  varen  adoptar  dos  acords  per  aquest  Ajuntament  per  unanimitat.  En  aquests 
acords, a més de demanar on volien que anessin les barques de Formentera, per ser el millor per 
als ciutadans del municipi i per recuperar el port per a la ciutat, també demanaven sobre el tema de 
la remodelació del port i dels seus usos, perquè entenien que era important que es tinguessin en 
compte les necessitats del municipi. Hi va haver un acord que era recuperar la zona del Martell com 
espai públic per a l’Ajuntament.
Per tant és totalment coherent el que s’està demanant en aquesta moció, que és seguir amb la línia 
que ja havien marcat atenent els interessos dels ciutadans del municipi.
Creu que l’obligació de l’Ajuntament és veure com poden ajudar a reactivar el port i a l’economia del 
municipi.

Sr. Marí: Estan parlant d’un espai públic d’aproximadament 8.500 m2. on hi ha un edifici de 1.600 
m2 de 2 plantes.
Totes les actuacions que s’han portat a terme des d’aquest equip de govern, s’han comunicat a 
l’oposició.
L’any passat varen passar un projecte per la ponència tècnica, i els tècnics de la casa varen fer 
unes observacions que es varen recollir, i es varen trametre a l’Autoritat Portuària i el nou president  
va dir que les incorporarien dins de la modificació. L’únic que els hi va dir és que per donar serveis 
als vaixells necessiten un edifici de 600 m2. I si aquest edifici és el detonant per reconvertir la zona?
L’edifici tindrà el mínim impacte, però han de veure el projecte definitiu.
En la reforma que pretén l’Autoritat Portuària també inclou la Plaça Antoni Riquer, que la tenia que 
fer l’Ajuntament.
No els hi amaguen cap informació. L’equip de govern esperarà a veure el projecte definitiu, i quines 
són les intencions de l’Autoritat Portuària.

Sra. Costa: Pensava que tendiren un poc més de cintura.
Els acords de Ple són d’obligat compliment. Han votat dues vegades a favor, que en el Martell no hi  
hagués  cap  edifici.  Això  és  el  que  té  l’obligació  de  defensar  la  Sra.  Alcaldessa  en  el  Consell 
d’Administració de l’Autoritat Portuària.
Si el president considera que necessiten un edifici, que n’agafin un dels que tenen en propietat o 
que en comprin un dels que ja existeixen. Si les marines privades necessiten un edifici d’oficines, 
que en rehabilitin un dels que ja estan fets.
Que diguin que amb l’edifici que faran es revitalitzarà el comerç de la zona, li pareix un insult per als 
comerciants de la zona, perquè aquests el que necessiten que la zona estigui neta, ordenada, que 
la gent hi pugui anar sense que hi hagi una barrera passejant i gaudint de l’espai per a vianants.
Els comerciants de la zona han aguantat molts anys, tots aquests aplaçaments que s’han fet de la 
reforma del port.
Mantinguin els acords presos que són d’obligat compliment, i exigeixin que es compleixin. Defensin 
els interessos dels ciutadans d’Eivissa, dels comerciants de la zona de la Marina i de sa Penya,  
dels residents de la zona.

Sr. Ferrer: Tenia que haver-hi  un consens amb l’Autoritat  Portuària. L’únic coneixement que té 
l’equip de govern de l’obra que s’ha de fer, són quatre dibuixos parlant de les papereres, palmeres i  
bancs on asseure’s i res més, i accepten un edifici de 600 m. que segons diu l’Autoritat Portuària 
serà el salvador del nostre port.
Tenen un front a la mar, ple de comerços, restauració, bars, que és amb el que realment han de 
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treballar, perquè aquesta gent pugui sortir endavant, ja que són els que sempre han mogut el port.  
Està dient que aquest edifici serà el que dinamitzarà tota la zona del Port?
Això demostra que l’Autoritat Portuària desprecia el que diu l’Ajuntament. Creu que això és un presa 
de pel, i un despreci absolut cap els ciutadans.
L’equip de govern hauria de conèixer de primera ma tot el projecte per poder-lo discutir.

Sr. Villalonga: Què és donar servei a una marina? Restaurants? Posar  botigues de luxe també és 
donar serveis a una marina?
A part dels 600 m, de l’edifici hi haurà les terrases.
Tornaran a presentar la moció quan siguin 11.
Demana que l’Ajuntament es pronunciï clarament sobre el Martell. El volen com a plaça pública.

Sra. Marí: Creu que aquest tema tal i com s’ha abordat aquí, no s’ha informat degudament.
Se sent obligada a explicar com estan les coses en el port.
Autoritat Portuària és la competent en les actuacions que es portin a terme en el Port d’Eivissa, 
encara que l’Ajuntament hi  té molt a dir i de fet té un representant en el Consell d’Administració  
amb veu i vot.
Autoritat Portuària està actuant a Marina Botafoc ampliant el dic perquè puguin venir grans creuers i 
perquè el turisme prosperi. Està millorant les possibilitats del port d’Eivissa, i està fent una actuació 
important i beneficiosa per al turisme, per a la ciutat i per a l’Illa.
L’Autoritat Portuària ha fet un avantprojecte que han ensenyat a tothom. Falta el projecte definitiu 
de la primera fase de la remodelació de la fatxada marítima, que s’executarà aquest any.
Van avançant i ara ja es pot caminar pel port, de paràlisi permanent res.
Però el port està degradat pel pas del temps, i les instal·lacions no són les adequades.
Ara el milloraran amb una inversió de 6.000.000 d’euros aquest any.
Tenen  un  port  que  s’està  millorant.  S’han  eliminat  les  barreres  de  seguretat  per  a  càrrega  i 
descàrrega, no hi ha transit de mercaderies i hi ha vaixells d’esbarjo.
S’han incorporat tots els suggeriments dels tècnics de l’Ajuntament, menys el de l’edifici.
A la segona fase desapareix l’edifici actual del Martell, i el que volen és que a un extrem del Martell i 
hagi  un petit  edifici  i  la  resta es recuperà com a espai  públic.  El  projecte  definitiu  d’on estarà 
emplaçat aquest edifici de 600 m2., no l’han vist, però si han vist com quedarà la remodelació de la 
fatxada marítima del port, que és el que s’executarà ara.
Autoritat  Portuària  havia  proposat  fer  un  aparcament  en  el  Martell,  si  hagués  volgut  fer  caixa 
haguessin fet l’aparcament.
Creu que la informació que s’ha donat aquí no és de rebut.
El Martell és recuperarà per a la ciutat.

Sotmès  l’assumpte  a  votació  amb  els  vots  en  contra  de  les  Sres.  Marí,  Sansano,  Sánchez, 
Valladolid, Srs. Daura, Mayans, Rodrigo, Marí, Prats, Larroda, a favor de les Sres. Costa, Boned, 
Martínez,  Garcia,  Sánchez-Jáuregui  i  Srs.  Costa,  Ruiz,  Molina,  Ferrer,  i  Villalonga,  es produeix 
empat.
Sotmès novament a votació es torna a produir empat i és desestimat amb el vot de qualitat de la 
Sra. Alcaldessa.

3.4.-  Moció  del  Grup  Eivissa  ple  Canvi,  amb proposta  d’acord,  sobre  declaració  dels  símbols 
d’interès local i a favor de la llibertat d’expressió.

Donat compte de la moció, del tenor literal següent:

”MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL EIVISSA PEL CANVI
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Declaració dels símbols d'interès local i a favor de la llibertat d'expressió

Vicent  Ferrer  Barbany,  portaveu  del  grup  municipal  d’Eivissa  pel  Canvi,  a  l’ampar  del  que 
estableixen  els  articles  91.4  i  97.3  del  Real  Decret  2568/1986  que  aprova  el  Reglament 
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, presenta per al seu debat i 
aprovació al proper ple ordinari la següent MOCIÓ:

EXPOSICIÓ DE MOTIU:

L'article 4 de la llei sobre l'ús dels símbols institucionals de les Illes Balears, aprovada pel Parlament 
de les Illes Balears en sessió de dia 19 de desembre, estableix una prohibició genèrica a l'ús de 
símbols en els mobles i immobles afectes als serveis públics propis de la comunitat autònoma de 
les Illes Balears, exceptuant-ne els oficials, per exemple, les banderes, ensenyes, els escuts i els 
"altres símbols distintius" acordats per les Corporacions Locals. 
Axí mateix, l'apartat 2) b) de l'article 4 de la Llei sobre l'ús dels símbols, també permet aquells altres 
símbols “representatius de declaracions oficials d'interès local, autonòmic, nacional o internacional”. 

Els ajuntaments, com a poder públic, tenen el deure de vel·lar per a que es mantingui el respecte a 
la  Llibertat  d'Expressió  dels  seus  ciutadans  així  com  la  Participació  Ciutadana  protegint  i 
promoguent la lliure expressió de la Societat com a Dret Fonamental que és.

Éssent la senyera de les quatre barres un símbol tradicional de la identitat de tots els municipis de 
l'illa d'Eivissa i trobant-se representada en l'escut del nostre ajuntament, escau declarar-la com a 
símbol d'interès local als efectes de l'article 4 de la llei de símbols. 

Així mateix, moltes escoles sempre han adoptat diferents símbols, entre ells es troba el llaç amb la 
senyera de les quatre barres com a expressió de comproms amb la nostra llengua i cultura.

Per tot això, el grup Eivissa pel Canvi proposa a l'Ajuntament d'Eivissa l'adopció del següent acord: 

Declarar la senyera de les quatre barres (inclòs el llaç quadribarrat) com a símbol oficial 
d'interès local als efectes de l'apartat 2) b) de l'article 4, de la Llei sobre l'ús dels símbols 
oficials de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears.

Eivissa, 26 de gener de 2014

Signat:      Vicent Ferrer Barbany
Portaveu del grup municipal d’ExC”

3.5.- Moció del Grup Municipal PSOE-Pacte per Eivissa, amb proposta d’acord per a l’aprovació de 
símbol d’interès local.

Donat compte de la moció, del tenor literal següent:

MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL PSOE-PACTE PER 
A L’APROVACIÓ DE SÍMBOL D’INTERÈS LOCAL

Rafel  Ruiz  González,  regidor  del  grup  municipal  PSOE-Pacte  per  Eivissa,  a  l'empar  del  que 
estableixen  els  articles  91.4  i  97.3  del  Real  Decret  2568/1986  que  aprova  el  Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, presenta per al seu debat i 
aprovació al proper ple ordinari la següent MOCIÓ:
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EXPOSICIÓ DE MOTIUS

La llei sobre l’ús dels símbols institucionals de les Illes Balears aprovada en el Parlament de les Illes 
Balears, el passat dia19/12/2013 preveu en el seu  article 2 quins son els símbols oficials de les 
Illes Balears. L’apartat  c) d’aquest article recull que es consideren s  í  mbols oficials de les Illes   
Balears, les banderes, les ensenyes, els escuts i els altres s  í  mbols distintius acordats per les   
corporacions locals.

Com a resultat  d’aquestes  mesures  legislatives,  i  atenent  a  les  greus sancions  que  es  poden 
imposar en cas que no es trobin regulats els símbols que al nostre municipi s’han emprat de forma 
històrica, tradicional o amb algun lligam cultural amb la nostra terra, aquest Ajuntament considera 
necessari donar cobertura a alguns d’aquests símbols.

En aquest sentit  per al nostre Ajuntament es considera d’interès local el símbol que representa 
l’estendard del Rei En Jaume, les quatre barres  vermelles sobre fons groc, que té un contingut 
cultural i històric indubtable, essent present com a element propi de tota manifestació de caràcter 
cultural  o  popular  que  es  produeix  al  nostre  municipi,  decorant  els  carrers,  balcons,  taules 
presidencials, etc. 

Per la relació històrica i  cultural  amb la nostra terra basta remetre’ns a la regulació  que en fa 
l’Estatut d’Autonomia de les Illes Balears en referència a la bandera de la Comunitat Autònoma al 
seu Article  6,  sobre  “Els  símbols de les Illes Balears”,  en diu:”La bandera de les Illes Balears, 
integrada  per  símbols  distintius  legitimats  històricament,  serà constituïda  per  quatre  barres 
vermelles horitzontals sobre fons groc, amb un quarter situat a la part superior esquerra de fons 
morat i  amb un castell  blanc de cinc torres enmig.” Deixant  clara la legitimació històrica de les 
quatre barres roges sobre fons groc.

Aixi mateix les quatre barres vermelles sobre fons groc formen part de l'escut del nostre ajuntament 
i de la resta d'Ajuntaments d'Eivissa i és present a les murades d'Eivissa i a l'antiga seu de la nostra 
Universitat.

També és indubtable la relació d’aquesta bandera amb la nostra terra atenent a què la senyera o 
estendard  del  Rei  en  Jaume  és  l’element  central  de  la  festa  civil  més  antiga  d’Europa,  ara 
circumscrita al municipi de Palma, la Festa de l’estendard, documentada des del segle XIII i en la 
qual,  fins al  segle XVIII,  va ser homenatjat pels Jurats de la Ciutat i  Regne de Mallorca,  tenint 
aquesta festa civil una consideració de festa insular per tota l’illa de Mallorca, i general a les Illes 
Balears des de la recuperació de l'autonomia.

Després de la recuperació de les llibertats democràtiques, juntament amb altres símbols, les quatre 
barres vermelles sobre fons groc han esdevingut símbol de cultura, i de la llengua catalana, pròpia 
de les illes Balears.

Igualment, i relacionat amb la polèmica dels símbols, cal destacar la preocupant aparició de símbols 
d’origen feixista, incitadors a l’odi i defensors de valors clarament contraris al nostre ordenament 
constitucional que el nostre municipi creu que ha de prohibir, en defensa precisament dels valors de 
la democràcia i la Constitució.

Per tot això, es planteja la següent
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PROPOSTA D'ACORD

1. L’Ajuntament d’Eivissa acorda declarar l’interès local de l’estendard del Rei en Jaume, o bandera 
amb les quatre barres vermelles sobre fons groc, com a símbol lligat històrica i culturalment amb el 
nostre municipi, amb Eivissa i amb les Illes Balears, de manera que podrà ser exhibit a qualsevol 
espai públic del municipi sense cap necessitat d’autoritzacions prèvies.

2. L’Ajuntament d’Eivissa acorda prohibir l’exhibició per part de particulars o entitats associatives a 
espais  públics de simbologia que inciti  a l’odi,  que exalti  o representi  dictadures,  contràries als 
valors democràtics de la Constitució Espanyola.

3.  L’Ajuntament  d’Eivissa  establirà  les  mesures  necessàries  pel  correcte  compliment  d’aquests 
accords.

4. L’Ajuntament d’Eivissa remetrà  còpia d’aquest acord al Govern de les Illes Balears, al Consell 
d'Eivissa i a la Delegació del Govern d’Espanya a Eivissa.

Eivissa, 27 de gener de 2014
Sgt. Rafel Ruiz González

Regidor del grup municipal
PSOE-Pacte per Eivissa.”

Intervencions:

Sr. Ferrer: Varen lluitar perquè la democràcia i la llibertat d’expressió estiguessin vigents, i així ho 
diu la Constitució, i ara apareix una llei que obliga a plantejar-se declarar d’interès local un símbol, 
com són les banderes, que ara estaran prohibides en alguns espais.
Dins d’aquesta llei hi ha un apartat que deixa que els símbols que es declarin d’interès local, es 
puguin col·locar en els llocs que creguin convenient.
I el súmmum és que després de què ho aprovi l’Ajuntament ha d’anar al Govern Balear perquè doni 
el vistiplau.
No entén que es pugui arribar a una situació com aquesta. Per això presenten aquesta moció a 
veure si hi ha possibilitat  de que s’aprovi. És tan evident que les quatre barres catalanes és la 
nostra bandera, perquè a més està aquí present, que votar en contra d’aquesta moció és difícilment 
explicable.
La Felib posarà un recurs contra la llei perquè va en contra de la llibertat d’expressió.

Sr. Ruiz: En principi ajuntaran les dues mocions perquè són el mateix, i poden dir que és una moció 
conjunta d’Eivissa pel Canvi i Psoe pacte  per Eivissa.
Això no té cap sentit.
La llei és una rabieta de la persecució del Sr. Bauzà a tot el que olora a català.
Alguns Ajuntaments del PP a Mallorca han set més valents, i reconeixen la història, la Felib també i 
el Consell Consultiu ha dit que atenta la llibertat d’expressió.
Ara ja volen regular els símbols dels Ajuntaments.

Sr.  Marí: Ha  buscat  per  Internet  quines  són  les  identitats  d’Eivissa,  i  enlloc  surt  la  bandera 
quatribarrada. Només surt per la Comunitat Autònoma de Catalunya.
L’article 6 de l’Estatut d’Autonomia diu quina és la bandera i és la que hi ha al saló de plens.
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El més curiós és que els símbols que presideixen aquest saló, els recull el Reglament de Protocol i 
Cerimonial d’aquest Ajuntament aprovat per vostès a l’anterior legislatura.
Aquest Decret el que pretén és garantir que els símbols que s’utilitzen en els edificis públics de la 
comunitat, no comprometin la seua neutralitat  i  l’objectivitat  del serveis que s’han de prestar en 
aquests edificis.
La mateixa norma diu que es denegaran les autoritzacions de símbols, que suposin manifestacions 
o reivindicacions que comprometin la neutralitat o l’objectivitat amb que es té que prestar el servei 
públic, en el qual està afectat l’immoble. També diu que en qualsevol cas es denegaran els símbols 
representatius de l’identitat d’altres ents territorials, o que puguin confondre. Per tant el Sr. Ferrer i 
el Sr. Ruiz, estan parlant d’una bandera d’una altra Comunitat Autònoma, no recollida a l’Estatut 
d’Autonomia ni al Reglament de protocol de l’Ajuntament.

Sr. Ferrer: Sembla que està a un Ple de l’any 70. Hauria de repassar la història. Està dient una 
barbaritat, ja que la bandera quadribarrada és el fonament de totes les nostres banderes, perquè és 
la primera bandera que hi va haver aquí, es va portar el 1235, i està a l’entrada de les murades.
Estan arribant a la falta de llibertat d’expressió, i a lluitar en contra de la nostra història.

Sr. Ruiz: El que ha vist avui li pareix el pitjor que ha vist des de que està aquí.
La senyera és la bandera de les comunitats que constituïren la corona d’Aragó.
Treu una regulació municipal  a la qual  el  Sr.  Ferrer  i  ell  mateix varen votar.  Aquesta regulació 
quedarà en no res, perquè el Sr. Bauzà els hi dirà quins són els símbols d’aquesta ciutat.
Què s’ha cregut el Sr. Bauzà?

Sra. Marí: Demana respecte.

Sr. Ruiz: No ha faltat al respecte al Sr. Bauzá. El Sr. Bauzá els falta al respecte constantment, als 
docents i a molta altre gent, perquè diri que no es pot portar un llaç a les seues classes, és faltar al  
respecte.
Demana un poc de seny, perquè sinó més endavant tendran problemes.
El punt 3 d’aquesta llei, posa que qualsevol edifici públic a territori de les Illes Balears, al costat de 
la bandera espanyola ha d’haver-hi la bandera balear. Farà un escrit al Comissari perquè possi la 
bandera balear?
Estan fent un acte d’hipocresia lamentable, no recorda res semblant.

Sr. Marí: No entrarà en el seu joc. El que avui estan debatint és una llei de símbols, que l’únic que 
fa és regular la neutralitat dels edificis públics, que protocolariament diu quins són els emblemes i 
les banderes que han de presidir els edificis públics.

Sotmès l’assumpte a votació és desestimat amb els vots en contra de les Sres. Marí, Sansano, 
Sánchez, Valladolid, Sánchez-Jáuregui, Srs. Daura, Mayans, Rodrigo, Marí, Prats, Larroda, a favor 
de les Sres. Costa, Boned, Martínez, Garcia, i Srs. Costa, Ruiz, Molina, Ferrer, i l’abstenció del Sr. 
Villalonga.

4t. Decrets i comunicacions:

4.1.- Conforme estableix l’art. 42 del RD 2568/86, de 28 de novembre, l’Alcaldessa dóna compte de 
que està a disposició  de tots  els  corporatius  el  Llibre  de Resolucions  de l’Alcaldia,  per  al  seu 
coneixement. En queden assabentats.

4.2.- Donar  compte  del  Decret  d’Alcaldia  de  delegació  per  exercir  la  potestat  disciplinària  als 
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empleats de l’Ajuntament, en el regidor Sr. Ignacio Rodrigo Mateo:

Donat compte del Decret, del tenor literal següent:

“DECRET: Amb data 25 de juny de 2013 aquesta Alcaldia, de conformitat al previst a l’article 43 del 
RD 2568/1986 de 28 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’Organització, Funcionament i 
Règim Jurídic de les Entitats Locals, va acordar delegar en el Regidor, Sr. Ignacio Rodrigo Mateo, 
entre d’altres,  la facultat de dirigir i gestionar els serveis que presta l’Ajuntament relacionats amb 
recursos humans,  incloent  l’anterior  delegació  la  firma dels  actes de tràmit  necessaris  per a la 
tramitació  de procediments  relatius  a les  matèries objecte  de delegació,  la  facultat  de resoldre 
mitjançant actes administratius que afecten a tercers i la resolució dels recursos de reposició que 
s’interposin contra els acords dictats en virtut de la delegació efectuada. Dins de l’àmbit de recursos 
humans objecte de delegació, aquesta Alcaldia hi considerava inclosa la potestat disciplinaria en 
matèria de personal de l’Ajuntament. No obstant, a la vista de la Sentència número 684/13 de data 
15  d’octubre  de  2013 dictada  per  la  Sala  Contenciosa  Administrativa  del  Tribunal  Superior  de 
Justícia de les Illes Balears, resulta convenient procedir a matisar que les atribucions que ostenta 
aquesta Alcaldia en matèria de  potestat disciplinària al personal de l’Ajuntament, resta inclosa dins 
l’àmbit  de la delegació realitzada al  Regidor  Sr.  Ignacio Rodrigo Mateo en matèria de recursos 
humans i no dins l’àmbit de  la potestat sancionadora delegada al Regidor Sr. Constantino Larroda 
Azcoitia.

A la vista de lo anterior, mitjançant el present i de conformitat al previst a l’article 43 del RD 
2568/1986 de 28 de novembre,  pel  qual  s’aprova el  Reglament  d’Organització,  Funcionament  i 
Règim Jurídic de les Entitats Locals RESOLC

PRIMER.-  Ampliar  la  delegació  genèrica que fou atorgada al  Sr.  Regidor  Ignacio Rodrigo 
Mateo amb data 25 de juny de 2013, essent-li delegades les atribucions d’aquesta Alcaldia relatives 
a l’exercici de la potestat disciplinària als empleats de l’Ajuntament d’Eivissa. 

SEGON.- L’anterior delegació inclou la facultat de dirigir i gestionar els  serveis que presta 
l’Ajuntament relacionats amb la matèria delegada, així com la firma dels actes de tràmit necessaris 
per a la tramitació dels procediments relatius a les matèria objecte de delegació,  la facultat de 
resoldre  mitjançant  actes  administratius  que  afecten  a  tercers  i  la  resolució  dels  recursos  de 
reposició que s’interposin contra els acords dictats.

TERCER.-  Que es doni compte del present Decret al Ple de la Corporació,  es notifiqui  al 
Regidor i a les dependències afectades, i es procedeixi a la seva publicació al Butlletí Oficial de les 
Illes Balears, sense perjudici de la seva efectivitat des del dia següent de la data de signatura del 
mateix.  En cas d’absència, vacant, malaltia o qualsevol altre impediment dels regidors delegats, 
aquesta Alcaldia assumirà, directa i automàticament, les atribucions delegades com a titular de la 
competència originària, sense necessitat de que es dicti cap resolució expressa en aquest sentit.

Eivissa a 11 de desembre 2013
En don fe

     L’ALCALDESSA    EL SECRETARI ACCTAL
Sgt. Pilar Marí Torres               Sgt. Joaquim Roca Mata”

Per unanimitat s’acorda quedar assabentats.

4.3.- Donar compte de l’informe sobre morositat emès per la Tresoreria i Intervenció corresponent al 
tercer trimestre de l’exercici 2013:
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Donat compte de l’informe, del tenor literal següent:

“INFORME DE TESORERIA E INTERVENCIÓN

Los funcionarios que suscriben, en cumplimiento de lo dispuesto en el artículo 4 del Real 
Decreto  1174/1987,  de  18  de  septiembre  y  a  los  efectos  establecidos  en  los  artículos  194  y 
siguientes de la Ley 39/1988, de 28 de diciembre, Reguladora de las Haciendas Locales, emite el 
siguiente informe en el estricto orden económico, con relación a:

Artículo 4 de la Ley 15/2010, de 5 de julio, de modificación de la Ley 3/2004, de 29 de  
diciembre,  por  la  que  se  establecen  medidas  de  lucha  contra  la  morosidad  en  las  
operaciones comerciales, y las facturas impagadas con fecha de antigüedad superior a 30  
días.

HECHOS

 El día 6 de julio de 2010, se publicó en el BOE la Ley 15/2010, de 5 de julio, de modificación 
de la Ley 3/2004, de 29 diciembre, por la que se establecen medidas de lucha contra la morosidad 
en las operaciones comerciales, entrando en vigor el día siguiente al de su publicación, es decir, el  
día 7 de julio de 2010. El objetivo último de la ley es la disminución de los plazos de pago, y la lucha 
contra  la  morosidad  en  las  operaciones  comerciales,  dentro  de  las  cuales  se  encuentran  las 
realizadas por las administraciones públicas.

Del texto de la Ley se deducen unas obligaciones de rendición de información y dación de 
cuentas por parte de las administraciones públicas, entre las cuales se encuentra el Ajuntament d' 
Eivissa.

                                                              LEGISLACION APLICABLE

• Artículos 3 y 4 de la Ley 15/2010, de 5 de julio.
• Artículo  200,  y  Disposición Transitoria  Octava de la  Ley 30/2007,  de 30 de octubre,  de 

Contratos del Sector Público.

FUNDAMENTOS JURIDICOS 

En cuanto a la morosidad de las administraciones públicas, el artículo 4 de la Ley 15/2010, 
dispone:

Artículo 4. Morosidad de las Administraciones Públicas.

1. El  Interventor  General  del  Estado  elaborará  trimestralmente  un  informe  sobre  el  
cumplimiento de los plazos previstos en esta Ley para el pago de las obligaciones de la  
Administración General del Estado, que incluirá necesariamente el número y cuantía global  
de las obligaciones pendientes en las que se esté incumpliendo el plazo.

2. Las  Comunidades  Autónomas  establecerán  su  propio  sistema  de  información  trimestral  
pública sobre el cumplimiento de los plazos previstos para el pago en esta Ley.

3. Los  Tesoreros  o,  en  su  defecto,  Interventores  de  las  Corporaciones  locales  
elaborarán trimestralmente un informe sobre el cumplimiento de los plazos previstos  
en esta Ley para el  pago de las obligaciones de cada Entidad local,  que incluirá  
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necesariamente el número y cuantía global de las obligaciones pendientes en las que  
se esté incumpliendo el plazo.

4. Sin perjuicio de su posible presentación y debate en el Pleno de la Corporación local,  
dicho  informe  deberá  remitirse,  en  todo  caso,  a  los  órganos  competentes  del  
Ministerio de Economía y Hacienda y, en su respectivo ámbito territorial, a los de las  
Comunidades  Autónomas  que,  con  arreglo  a  sus  respectivos  Estatutos  de  
Autonomía,  tengan  atribuida  la  tutela  financiera  de  las  Entidades  Locales.  Tales  
órganos podrán igualmente requerir la remisión de los citados informes.

5. La información así obtenida podrá ser utilizada por las Administraciones receptoras para la  
elaboración de un informe periódico  y de carácter  público  sobre el  cumplimiento  de los  
plazos para el pago por parte de las Administraciones Públicas.

Queda claro que del mencionado precepto se deriva la obligación de la elaboración por  
parte  de  la Tesorería  y/o  la  Intervención  del  informe  que  ponga  de  manifiesto  el  
cumplimiento  de  los  plazos  previstos  en esta  Ley para  el  pago  de  las  obligaciones  del 
Ajuntament  d'  Eivissa,  que  incluirá  necesariamente  el  número  y  cuantía  global  de  las  
obligaciones pendientes en las que se esté incumpliendo el  plazo,  así como la obligación de 
remitir el mismo a los órganos competentes del Ministerio de Economía y Hacienda y, en su  
respectivo  ámbito  territorial, a  los  de  las  Comunidades  Autónomas  que,  con  arreglo  a  sus 
respectivos Estatutos de Autonomía, tengan atribuida la tutela financiera de las Entidades locales, 
sin perjuicio de su posible presentación y debate en el Pleno del Ayuntamiento.

Es todo cuanto se ha de informar, 

                                                               PROPOPUESTA 

1) Que  del  informe  TESINF2013/059  y  sus  anexos  se  de  traslado  a  los  órganos 
competentes del Ministerio de Economía y hacienda .

2) Que se de traslado igualmente al Pleno del Ayuntament d' Eivissa, pues aunque el 
artículo  4  de  la  Ley  dice  al  respecto  del  mismo  “sin  perjuicio  de  su  posible 
presentación y debate en el Pleno del Ayuntamiento”.

 En Eivissa, a 10 de enero de 2014
    LA INTERVENTORA,                                                               EL TESORERO,

                                                                                   Fdo. José Torres Riera
                                                                                   Tesorero-acctal
 Fdo. MªJose Vegas Hernando”

Per unanimitat s’acorda quedar assabentats.

4.4.- Donar compte de l’Avaluació de transparència de l’Ajuntament d’Eivissa.

Donat compte de l’Avaluació de transparència, del tenor literal següent:
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EVALUACIÓN  TRANSPARENCIA  DEL  AYUNTAMIENTO: IBIZA

INDICADORES DE TRANSPARENCIA  ITA  2012 ESTÁ 
EN 

PAGINA 
WEB 

(SÍ / NO)

LINK  DE  LOS  INDICADORES  EN  LA  WEB

(Y OBSERVACIONES, EN SU CASO)
       (80 INDICADORES)         PUNTUACIÓN 
PROVISIONAL: 

(Máxima puntuación: 
80)

32

A) INFORMACIÓN SOBRE LA CORPORACIÓN MUNICIPAL (17) 8/17
1.- Información sobre los cargos electos y el personal del Ayuntamiento (4)
1.   Se especifican datos biográficos del Alcalde/sa y de los concejales/as del Ayuntamiento. NO
2. Se especifican las direcciones electrónicas del Alcalde/sa y de los concejales/as del 

Ayuntamiento. NO
* En este indicador, ellos consideran que si lo cumplimos, pero 
no es así. Hay información sobre las regidurias, pero no se 
especifican direcciones electrónicas.

3.  Se publica la relación de Cargos (puestos) de confianza del Ayuntamiento, y el importe 
individual o colectivo de sus retribuciones. SI

http://www.eivissa.es/portal/images/stories/pdfpressupost/2013/1
3ANNEXPERSONAL.pdf

4.   Se publica de forma completa la Relación de Puestos de Trabajo (RPT) del Ayuntamiento. SI
http://www.eivissa.es/portal/images/stories/pdfpressupost/2013/1
3ANNEXPERSONAL.pdf

2.- Información sobre la organización y el patrimonio del Ayuntamiento (8)
5.   Se especifican los diferentes Órganos de Gobierno y sus funciones. NO

6.   Se especifican  los datos básicos de organismos descentralizados, entes instrumentales y 
sociedades municipales, así como enlaces a las webs de los mismos. SI* 

DATOS BASICOS DE ALGUNOS, PERO NO COMPLETOS 
TODOS

http://www.eivissa.es/portal/index.php?
option=com_content&view=category&layout=blog&id=80&Item
id=87&lang=ca

7.   Se publica de forma completa la Relación de Puestos de Trabajo (RPT) o Plantillas de 
Personal de los organismos descentralizados, entes instrumentales y sociedades 
municipales.

SI

http://www.eivissa.es/portal/images/stories/pdfpressupost/2013/1
9PATRONATESPORTS.pdf
http://www.eivissa.es/portal/images/stories/pdfpressupost/2013/2
0PATRONATMACE.pdf
http://www.eivissa.es/portal/images/stories/pdfpressupost/2013/2
1PATRONATMUSICA.pdf

8.   Está aprobada/o y se publica la Agenda Local 21, y el Plan Estratégico (o Mapa estratégico) 
municipal. NO * En este indicador, ellos consideran que si lo cumplimos, pero 

yo NO HE CONSEGUIDO ENCONTRAR ESTOS DATOS
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http://www.eivissa.es/portal/images/stories/pdfpressupost/2013/21PATRONATMUSICA.pdf
http://www.eivissa.es/portal/images/stories/pdfpressupost/2013/21PATRONATMUSICA.pdf
http://www.eivissa.es/portal/images/stories/pdfpressupost/2013/20PATRONATMACE.pdf
http://www.eivissa.es/portal/images/stories/pdfpressupost/2013/20PATRONATMACE.pdf
http://www.eivissa.es/portal/images/stories/pdfpressupost/2013/19PATRONATESPORTS.pdf
http://www.eivissa.es/portal/images/stories/pdfpressupost/2013/19PATRONATESPORTS.pdf
http://www.eivissa.es/portal/index.php?option=com_content&view=category&layout=blog&id=80&Itemid=87&lang=ca
http://www.eivissa.es/portal/index.php?option=com_content&view=category&layout=blog&id=80&Itemid=87&lang=ca
http://www.eivissa.es/portal/index.php?option=com_content&view=category&layout=blog&id=80&Itemid=87&lang=ca
http://www.eivissa.es/portal/images/stories/pdfpressupost/2013/13ANNEXPERSONAL.pdf
http://www.eivissa.es/portal/images/stories/pdfpressupost/2013/13ANNEXPERSONAL.pdf
http://www.eivissa.es/portal/images/stories/pdfpressupost/2013/13ANNEXPERSONAL.pdf
http://www.eivissa.es/portal/images/stories/pdfpressupost/2013/13ANNEXPERSONAL.pdf
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de arrendamiento, ocupados y/o adscritos al Ayuntamiento. SI
http://www.eivissa.es/portal/index.php?
option=com_alphacontent&view=alphacontent&Itemid=205&lan
g=ca

10. Se publica el número de Vehículos oficiales (propios o alquilados) adscritos al 
Ayuntamiento. NO

11. Se publica la relación de bienes muebles de valor histórico-artístico y/o los de alto valor 
económico del Ayuntamiento. NO * En este indicador, ellos consideran que si lo cumplimos, pero 

yo NO HE CONSEGUIDO ENCONTRAR ESTOS DATOS
12. Se publica el Inventario de Bienes y Derechos del Ayuntamiento. NO
3.- Información sobre normas e instituciones municipales (5)
Se divulga información de los Órganos de Gobierno Municipales: 

13.  ·  Ordenes del día previas de los Plenos Municipales. SI* 

Esta información sí se publica, antes del pleno concreto.

http://www.eivissa.es/portal/index.php?
option=com_content&view=article&id=6032&Itemid=905&lang
=ca

14.  ·  Actas de los Plenos Municipales. SI
http://www.eivissa.es/portal/index.php?
option=com_alphacontent&view=alphacontent&Itemid=369&lan
g=ca

15.  ·  Acuerdos de los Plenos Municipales. SI*

Esta información está recogida dentro de las actas de los plenos.

http://www.eivissa.es/portal/index.php?
option=com_alphacontent&view=alphacontent&Itemid=369&lan
g=ca

16.  ·  Acuerdos de las Juntas de Gobierno. NO
17. Existe y se publica un “Código ético o de buen gobierno" del Ayuntamiento 

(preferentemente adaptado al Código de buen gobierno local aprobado por unanimidad de 
los grupos políticos en la FEMP).

NO

B) RELACIONES CON LOS CIUDADANOS Y LA SOCIEDAD (13) 6/13
1.- Información y atención al ciudadano (7)
18. Se publican los horarios y precios de los establecimientos culturales y deportivos 

municipales abiertos al público.
SI* Se pueden encontrar todos estos datos, aunque están muy 

dispersos, entre información general web y ordenanzas.

http://www.eivissa.es/portal/index.php?
option=com_alphacontent&view=alphacontent&Itemid=205&lan
g=ca

http://www.ciutatdeivissa.org/portal/images/stories/ordenances/C
ENTREINTERPRETACIO.pdf
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http://www.eivissa.es/portal/index.php?option=com_alphacontent&view=alphacontent&Itemid=205&lang=ca
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http://www.eivissa.es/portal/images/stories/ordenances/F331.pdf
http://www.eivissa.es/portal/images/stories/ordenances/F411.pdf

19. Pueden los interesados seguir on line el estado de tramitación y las incidencias del 
procedimiento administrativo que han planteado. SI * 

Sí se podría, porque la sede electrónica está preparada, para 
funcionar con el DNI electrónico.

https://oficinavirtual.eivissa.es/PortalCiudadania/

20. Se puede ver el Mapa de la propia Web del Ayuntamiento.

SI * Este indicador, ellos consideran que no lo cumplimos, pero sí 
que existe esta información en la web municipal.

http://www.eivissa.es/portal/index.php?
option=com_alphacontent&view=alphacontent&Itemid=603&lan
g=ca

21. Se informa en la Web sobre situación y cortes en el tráfico, y/o incidencias en los servicios 
municipales. NO

22. Se recoge en la Web información actualizada sobre la situación medioambiental 
(contaminación del aire y acústica) en el municipio. NO * 

* Tenemos una web propia con temas medioambientales, linea 
verde, pero no he podido acceder a la información que solicita 
este indicador.

23. Se contempla en la Web un espacio reservado para las diferentes Asociaciones de vecinos 
del municipio. SI*

* Este indicador, ellos consideran que no lo cumplimos, pero sí 
que existe esta información en la web municipal, dentro del 
apartado de Registro municipal de entidades.

http://www.eivissa.es/portal/index.php?
option=com_alphacontent&view=alphacontent&Itemid=1054&la
ng=ca

24. Existen foros de discusión en la Web municipal. SI*

* Este indicador, ellos consideran que no lo cumplimos, pero 
considero que sí se cumple, porque damos varias posibilidades de 
participación ciudadana. 

http://www.eivissa.es/portal/index.php?
option=com_content&view=category&layout=blog&id=47&Item
id=61&lang=ca

http://oficinavirtual.eivissa.es/PortalCiudadania/tramites/tramite.d
o?formAction=btShow&t=16934
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http://oficinavirtual.eivissa.es/PortalCiudadania/tramites/tramite.do?formAction=btShow&t=16934
http://oficinavirtual.eivissa.es/PortalCiudadania/tramites/tramite.do?formAction=btShow&t=16934
http://www.eivissa.es/portal/index.php?option=com_content&view=category&layout=blog&id=47&Itemid=61&lang=ca
http://www.eivissa.es/portal/index.php?option=com_content&view=category&layout=blog&id=47&Itemid=61&lang=ca
http://www.eivissa.es/portal/index.php?option=com_content&view=category&layout=blog&id=47&Itemid=61&lang=ca
http://www.eivissa.es/portal/index.php?option=com_alphacontent&view=alphacontent&Itemid=1054&lang=ca
http://www.eivissa.es/portal/index.php?option=com_alphacontent&view=alphacontent&Itemid=1054&lang=ca
http://www.eivissa.es/portal/index.php?option=com_alphacontent&view=alphacontent&Itemid=1054&lang=ca
http://www.eivissa.es/portal/index.php?option=com_alphacontent&view=alphacontent&Itemid=603&lang=ca
http://www.eivissa.es/portal/index.php?option=com_alphacontent&view=alphacontent&Itemid=603&lang=ca
http://www.eivissa.es/portal/index.php?option=com_alphacontent&view=alphacontent&Itemid=603&lang=ca
https://oficinavirtual.eivissa.es/PortalCiudadania/
http://www.eivissa.es/portal/images/stories/ordenances/F411.pdf
http://www.eivissa.es/portal/images/stories/ordenances/F331.pdf
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25. Existe y se publica un Reglamento de Participación ciudadana. SI

* Este indicador, ellos consideran que no lo cumplimos, pero sí 
que existe esta información en la web municipal, dentro del 
apartado de ciudadania y participación.

http://www.eivissa.es/portal/images/stories/pdf/Reglament_partic
ipacio_ciutadana.pdf

26. Existen y se informa sobre los Consejos municipales de participación ciudadana. NO
27. Se informa sobre la composición y el funcionamiento de las Juntas municipales de Distrito o 

de los Barrios del municipio. NO

28. Existen canales de participación ciudadana en los temas estratégicos (Foros ciudad, 
Consejos sociales de Urbanismo, Mesas ciudadanas para planes estratégicos o de 
ciudad,...).

NO

29. Se posibilitan las sugerencias y la participación ciudadana en la elaboración de los 
Presupuestos municipales. NO

30. Existe y se informa sobre una/s Carta/s de Servicios municipales, y del grado de 
cumplimiento de los compromisos establecidos en las mismas. NO

C) TRANSPARENCIA ECONÓMICO-FINANCIERA (14) 10/14
1.- Información contable y presupuestaria (5)
31. Se publican las alegaciones formuladas a los Presupuestos en el periodo de información 

pública. NO

32. Se publican las Modificaciones presupuestarias aprobadas por el Pleno. NO

33. Se publican los Presupuestos de los organismos descentralizados, entes instrumentales y 
sociedades municipales. SI

http://www.eivissa.es/portal/index.php?
option=com_content&view=article&id=5803&Itemid=1065&lan
g=ca

Se publican los siguientes indicadores financieros y presupuestarios:
http://www.eivissa.es/portal/index.php?
option=com_content&view=category&layout=blog&id=317&
Itemid=1093&lang=ca – EN CUENTAS ANUALES, TODOS 
INDICADORES

34.* Superávit (o déficit) por habitante (Resultado presupuestario ajustado / Nº habitantes). SI AJUNTAMENTEIVISSA[1].zip\AJUNTAMENT D'EIVISSA 
- archivo ZIP, tamaño descomprimido 258.510.111 octetos

35.* Autonomía fiscal (Derechos reconocidos netos de ingresos tributarios / Derechos 
reconocidos netos totales). SI AJUNTAMENTEIVISSA[1].zip\AJUNTAMENT D'EIVISSA 

- archivo ZIP, tamaño descomprimido 258.510.111 octetos

2.- Transparencia en los ingresos y gastos municipales (5)
Se difunden los siguientes indicadores, relacionados con los ingresos y gastos de la http://www.eivissa.es/portal/index.php?
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Corporación:
option=com_content&view=category&layout=blog&id=317&
Itemid=1093&lang=ca – EN CUENTAS ANUALES, TODOS 
INDICADORES

36.* Ingresos fiscales por habitante (Ingresos tributarios/Nº habitantes)). SI AJUNTAMENTEIVISSA[1].zip\AJUNTAMENT D'EIVISSA 
- archivo ZIP, tamaño descomprimido 258.510.111 octetos

37.* Gasto por habitante (Obligaciones reconocidas netas / Nº habitantes)). SI AJUNTAMENTEIVISSA[1].zip\AJUNTAMENT D'EIVISSA 
- archivo ZIP, tamaño descomprimido 258.510.111 octetos

38.* Inversión por habitante (Obligaciones reconocidas netas (Cap. VI y VII) / Nº habitantes)). SI AJUNTAMENTEIVISSA[1].zip\AJUNTAMENT D'EIVISSA 
- archivo ZIP, tamaño descomprimido 258.510.111 octetos

39.* Periodo medio de pago (Obligaciones pendientes de pago x 365 / Obligaciones reconocidas 
netas)). SI AJUNTAMENTEIVISSA[1].zip\AJUNTAMENT D'EIVISSA 

- archivo ZIP, tamaño descomprimido 258.510.111 octetos
40.* Periodo medio de cobro (Derechos pendientes de cobro (Cap. I a III) x 365 / Derechos 

reconocidos netos)). SI AJUNTAMENTEIVISSA[1].zip\AJUNTAMENT D'EIVISSA 
- archivo ZIP, tamaño descomprimido 258.510.111 octetos

3.- Transparencia en las deudas municipales (4)
http://www.eivissa.es/portal/index.php?
option=com_content&view=category&layout=blog&id=317&
Itemid=1093&lang=ca  - CUENTAS ANUALES

41. Se publica el importe de la deuda pública municipal. SI

En las cuentas anuales hay un apartado de información sobre el 
presupuesto.

AJUNTAMENTEIVISSA[1].zip\AJUNTAMENT D'EIVISSA - 
archivo ZIP, tamaño descomprimido 258.510.111 octetos 

42. Se facilitan datos acerca de la evolución de la deuda en comparación con ejercicios 
anteriores. NO* * Debería estar en las cuentas anuales, pero no he podido 

comprobarlo.

Se divulgan los siguientes indicadores:
http://www.eivissa.es/portal/index.php?
option=com_content&view=category&layout=blog&id=317&
Itemid=1093&lang=ca – EN CUENTAS ANUALES, TODOS 
INDICADORES

43.* Endeudamiento por habitante (Pasivo exigible (financiero) / Nº habitantes)). SI AJUNTAMENTEIVISSA[1].zip\AJUNTAMENT D'EIVISSA 
- archivo ZIP, tamaño descomprimido 258.510.111 octetos

44. Endeudamiento relativo (Deuda Municipal/Presupuesto total Ayuntamiento). NO * * Debería estar en las cuentas anuales, pero no he podido 
comprobarlo.

D) TRANSPARENCIA EN LAS CONTRATACIONES DE SERVICIOS (4) 0/0
1.- Procedimientos de contratación de servicios (2)
45. Se informa sobre la composición, forma de designación y convocatorias de las Mesas de 

contratación. NO

46. Se publican las Actas de las Mesas de Contratación. NO
2.- Relaciones y operaciones con proveedores y contratistas (2)
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Ayuntamiento. NO* * En este indicador, ellos consideran que si lo cumplimos, pero 
yo NO HE CONSEGUIDO ENCONTRAR ESTOS DATOS 

48. Se publica la lista y/o la cuantía de operaciones con los adjudicatarios y contratistas más 
importantes del Ayuntamiento. NO

E) TRANSPARENCIA EN MATERIAS DE URBANISMO Y OBRAS PÚBLICAS (17) 5/17
1.- Planes de ordenación urbana y convenios urbanísticos (4)
49. Tiene una sección visible en la Web dedicada al Urbanismo. NO

50. Está publicado el Plan General de Ordenación Urbana (PGOU). SI
http://www.eivissa.es/portal/index.php?
option=com_content&view=article&id=1437&Itemid=709&lang
=ca

51. Se publican los mapas y planos que detallan el PGOU. SI
http://www.eivissa.es/portal/index.php?
option=com_content&view=article&id=1437&Itemid=709&lang
=ca

52. Se publican (y se mantienen publicadas) las modificaciones aprobadas del PGOU. SI*

* Este indicador, ellos consideran que no lo cumplimos, pero sí 
que existe esta información en la web municipal, dentro del 
apartado de aprobación del texto refundido, hay una memoria de 
modificaciones.

http://www.eivissa.es/portal/index.php?
option=com_content&view=article&id=5168&Itemid=1033&lan
g=ca

http://www.eivissa.es/portal/images/stories/pdf/trpgou2009/MEM
ORIAMODIFICACIONESTRnov2012.pdf

2.- Decisiones sobre recalificaciones y adjudicaciones urbanísticas (2)
53. Se publica información precisa de los Convenios urbanísticos del Ayuntamiento. NO
54. Se publica información precisa de los Planes parciales sobre los usos y destinos del suelo. NO
3.- Anuncios y licitaciones de obras públicas (3)
55. Se publica información precisa de la normativa vigente en materia de gestión urbanística del 

Ayuntamiento. NO

56. Se publican los proyectos, los pliegos y los criterios de licitación de las obras públicas más 
importantes. SI * 

*No hay un apartado especifico, pero se puede encontrar esta 
información dentro del perfil del contratante.

http://www.eivissa.es/portal/index.php?
option=com_alphacontent&view=alphacontent&Itemid=276&lan
g=ca

57. Se publican las modificaciones de los proyectos de las obras más importantes. NO
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58. Se publica el listado de empresas que han concurrido a la licitación de las obras públicas. NO

59. Se publica el nombre de las empresas que han realizado las obras de urbanización más 
importantes. SI * 

*No hay un apartado especifico, pero se puede encontrar esta 
información dentro del perfil del contratante

http://www.eivissa.es/portal/index.php?
option=com_alphacontent&view=alphacontent&Itemid=276&lan
g=ca

5.- Seguimiento y control de la ejecución de obras (3)

60. Se aporta información precisa sobre cada una de las obras más importantes de 
infraestructura que está en curso (Objetivos de la obra y responsable municipal; 
contratista/s responsable/s; importe presupuestado; período de ejecución).

NO*

* En este indicador, ellos consideran que sí lo cumplimos, pero 
yo NO HE CONSEGUIDO ENCONTRAR ESTOS DATOS. 
EN PERFIL DEL CONTRATANTE PODRÍA SACARSE, 
PERO NO TODOS LOS DATOS Y COMPLICADO 
ENCONTRAR

61. Se publica la fecha concreta prevista para la finalización de las obras municipales más 
importantes (más de 500.000 euros), o bien la fecha concreta de inicio y el plazo de 
ejecución de dichas obras.

NO* * IDEM ANTERIOR

62. Se difunde periódicamente (al menos semestral) información sobre las obras de 
infraestructura realizadas, y/o las aprobadas pendientes de ejecución (informes, 
comunicados, notas de prensa, etc.).

NO

6.- Indicadores sobre urbanismo y obras públicas (3)
Se divulgan los siguientes indicadores:
63. Inversión en infraestructuras por habitante (Gastos del ejercicio (ejecutados) en inversión 

(capítulo 6) en infraestructuras / Nº habitantes). NO

64(a). Porcentaje de ingresos derivados del urbanismo / Presupuesto total de ingresos. NO
65(a). Porcentaje de gastos derivados del urbanismo / Presupuesto total de gastos. NO
F) INDICADORES NUEVA LEY DE TRANSPARENCIA (AL) (15) 3/15
1.- Planificación y organización del Ayuntamiento (2)
66. Se publican los Planes y Programas anuales y plurianuales en los que se fijan objetivos 

concretos, así como las actividades, medios y tiempo previsto para su consecución. NO

67. Se publica un Organigrama actualizado que permite identificar a los responsables de los 
diferentes órganos. NO

2.- Contratos, convenios y subvenciones (6)
68. Se publican todos los Contratos formalizados, con indicación del objeto, el importe de 

licitación y de adjudicación, el procedimiento utilizado, los instrumentos a través de los que 
NO
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la identidad de los adjudicatarios.
69. Se publican las modificaciones de los Contratos formalizados. NO
70. Se publican periódicamente (como mínimo trimestralmente) los Contratos menores 

formalizados, al menos de forma agregada (Nº de contratos e importe global). NO

71. Se publican datos estadísticos sobre el porcentaje en volumen presupuestario de Contratos 
adjudicados a través de cada uno de los procedimientos previstos en la legislación de 
contratos del sector público.

NO

72. Se publica la relación de los Convenios suscritos, con mención de las partes firmantes, su 
objeto y en su caso las obligaciones económicas convenidas. NO

73. Se publican las Subvenciones y ayudas públicas concedidas con indicación de su importe, 
objetivo o finalidad y beneficiarios. SI*

* Este indicador, ellos consideran que no lo cumplimos, pero sí 
que existe esta información en la web municipal, dentro del 
apartado de subvenciones municipales.

http://www.eivissa.es/portal/index.php?
option=com_alphacontent&view=alphacontent&Itemid=791&lan
g=ca

3.- Altos cargos del Ayuntamiento y Entidades participadas (4)
74. Se publican las retribuciones percibidas por los Altos cargos (cargos electos al menos) del 

Ayuntamiento y los máximos responsables de las Entidades participadas por el mismo. NO

75. Se hacen públicas las indemnizaciones percibidas con ocasión del abandono de los cargos. NO
76. Se publica el Registro de Intereses de Actividades y de Bienes contemplado en la Ley de 

Bases de Régimen Local. NO

77. Se publican las resoluciones dictadas por el órgano competente sobre la compatibilidad de 
las actividades privadas a realizar por los cargos. NO

4.- Información económica y presupuestaria (3)
78. Se publican los Presupuestos del Ayuntamiento, con descripción de las principales partidas 

presupuestarias e información actualizada sobre su estado de ejecución. SI
http://www.eivissa.es/portal/index.php?
option=com_content&view=article&id=5803&Itemid=1065&lan
g=ca

79. Se publican las Cuentas Anuales/Cuenta General del Ayuntamiento (Balance, Cuenta de 
Resultado económico-patrimonial, Memoria, y liquidación del Presupuesto). SI

http://www.eivissa.es/portal/index.php?
option=com_content&view=category&layout=blog&id=317&Ite
mid=1093&lang=ca

80. Se publican los Informes de Auditoría de cuentas y los de Fiscalización por parte de los 
Órganos de control externo (Cámara o Tribunal de Cuentas), del Ayuntamiento y de las 
entidades del sector público municipal.

NO
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(a) En los indicadores nº 64 y 65 se indicarán los conceptos incluídos en dichos indicadores, por ejemplo: Licencias urbanísticas, IBI, ICIO, aprovechamientos 
urbanísticos, enajenación de terrenos, etc.

Per unanimitat s’acorda quedar assabentats.
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4.5.- Donar compte de l’esborrany de Codi Ètic i de Bon Govern de l’Ajuntament d’Eivissa.

Donat compte de l’esborrany de Codi Ètic, del tenor literal següent:

“CÓDIGO ÉTICO Y DE BUEN GOBIERNO DEL AYUNTAMIENTO DE EIVISSA

EXPOSICIÓN 
La erosión de la confianza de la ciudadanía en la actividad política que se ha ido manifestando en 
los últimos tiempos, así como una relativa pero importante desafección ciudadana hacia las y los 
responsables públicos en particular y hacia la Política en general, obliga a instituciones, a propios 
partidos  políticos  y  concejales  a  multiplicar  esfuerzos  por  poner  en  valor  la  Política  y  su 
funcionalidad para una sociedad democrática en unos momentos particularmente complejos.

Especialmente importante es esa revalorización de la Política en el mundo local, por la cercanía 
que tal  actividad política tiene a la ciudadanía y porque hoy por hoy los ayuntamientos siguen 
siendo el nivel  político territorial mejor valorado por ésta. Una posición, sin duda, a preservar e 
incluso a incrementar.

No cabe duda (como así ha sido reconocido por el propio Consejo de Europa) que el contexto de 
grave y profunda crisis económica que se ha instalado en la Unión Europea conlleva una erosión de 
la calidad democrática de las instituciones locales y de la propia vida política municipal, que implica 
en muchos casos una mayor desconfianza ciudadana y, en concreto, una atención  intensificada 
frente a cualquier conducta política que no encaje en los márgenes razonables en los que se debe 
desenvolver la actividad política.

El Ayuntamiento de EIVISSA y sus concejales deben, por tanto, redoblar esfuerzos por restablecer 
el  valor de la Política Municipal  y recuperar la confianza de la ciudadanía. En ese contexto de 
mayor exigencia pública, la Política de Eivissa requiere un reforzamiento del compromiso efectivo 
con la  ciudadanía,  una intensificación  y  exteriorización  efectiva  de los  valores  públicos,  de los 
estándares  de conducta y  de la  actitud  moral  de tales  cargos responsables  públicos.  Y a esa 
finalidad atiende este Código.

No obstante, cabe subrayar –sin que deba ser entendido como un discurso de autocomplacencia- 
que  objetivamente  la  Política  de  este  municipio  ha  venido  ofreciendo  tradicionalmente  unos 
estándares de cumplimiento de normas y de los principios éticos muy elevados. La seriedad en el  
manejo de los asuntos y recursos públicos ha sido una constante en el actuar de la ciudad, pero 
aun así quienes desempeñan cargos representativos en el Ayuntamiento manifiestan su voluntad 
de  asumir  nuevos  compromisos  a  través  de  los  cuales  se  consiga  reforzar  la  calidad  de  las 
instituciones del municipio y apuntalar la confianza de la ciudadanía en sus representantes.

El objetivo de la calidad institucional es efectivamente la meta y, en consecuencia, esa meta debe 
involucrar al Ayuntamiento de Eivissa y, especialmente, a la totalidad de representantes de éste. 
Ello implica que este Código debe visualizarse como un proyecto conjunto de toda la institución 
local (esto es, de todos y todas sus representantes), donde se manifiesta así el compromiso del 
Ayuntamiento  y  de  sus  representantes  con  los  objetivos  que  se  pretenden  alcanzar.  Este 
compromiso se visualiza en la aprobación en el pleno ordinario de 26 de setiembre de 2013, por 
unanimidad por parte de todos los grupos políticos del ayuntamiento de la necesidad de crear este 
documento,  junto con la adhesión y aceptación del Código aprobado en la Femp y la adhesión a la 
Organización de Transparencia Internacional.
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Por consiguiente, estas medidas involucran tanto al equipo de gobierno como a la propia oposición 
política. Se incorporan, así, determinadas obligaciones, principios y responsabilidades que afectan 
a  la  totalidad  de  quienes  forman  parte  de  este  Ayuntamiento,  pero  también  se  detallan 
determinadas responsabilidades y compromisos que aparecen de forma individualizada según se 
dirijan a quienes forman parte del equipo de gobierno o, en su caso, de la oposición política.

No se trata, por tanto, de aprobar este Código con una finalidad de utilizarlo como herramienta de 
control político o de descalificación recíproca, sino con la pretensión de interiorizar su contenido y 
mejorar  la  imagen institucional  de Eivissa con la  mirada puesta en reforzar  la  confianza de la 
ciudadanía en esta institución.

PREÁMBULO DEL CÓDIGO DE LA FEMP

(El  ayuntamiento  de  Eivissa  aprueba  por  unanimidad  la  adhesión  a  este  código,  en  pleno  de 
26/09/2013, y la aceptación de todos sus principios y normas)

El  Congreso  de  Poderes  Locales  y  Regionales  del  Consejo  de  Europa  (CPLRE)  en  sus 
Recomendaciones nº 60 y 86 aprobadas en 1999, pretende inspirar los comportamientos de las 
autoridades locales en relación con la “ética política”.

Por su parte el  “Código Europeo de Conducta para la integridad política de los representantes 
locales electos”, aprobado por el CPLRE, aboga por la promoción de códigos de conducta para los 
representantes locales como instrumentos que permitirán crear confianza entre los políticos y los 
ciudadanos, indispensable para que aquéllos que tengan que desempeñar sus funciones puedan 
hacerlo de forma eficiente puesto que el respeto por el mandato del electorado va estrechamente 
unido al respeto de unas normas éticas.

En  esta  dirección  insiste,  también,  la  Conferencia  de  Ministros  europeos  responsables  de  las 
Instituciones  Locales  y  Regionales,  con  ocasión  de  la  declaración  sobre  la  “participación 
democrática y la ética pública a nivel local y regional”. Su declaración de la sesión de Valencia, 15 y 
16 de octubre de 2007, haciendo referencia a la Agenda de Budapest y a otras Recomendaciones 
del Consejo de Ministros y del Consejo de Europa, nos recuerda la utilidad del Manual de Buenas 
Prácticas sobre la Ética Pública en el nivel de los Gobiernos Locales.

En  base  a  sus  recomendaciones  y  respetando  el  marco  normativo  vigente  se  considera 
conveniente la redacción de una serie de principios y el diseño de instrumentos de gobierno, que 
contribuyan  a  consolidar  pautas  de  comportamiento  de  los  representantes  locales  en  aras  a 
configurar  una  ética  pública  común  que  evite  la  mala  gestión,  destierre  posibles  actuaciones 
corruptas, y por el contrario sirva para generalizar las buenas prácticas.

El  papel  de  los  representantes  locales  en  la  gestión  de  los  Ayuntamientos,  esencial  para  el 
funcionamiento del sistema democrático por su proximidad a la ciudadanía, debe ser ejercido, en 
general,  con  sentido  de  la  responsabilidad,  voluntad  de  servicio  a  la  sociedad,  transparencia, 
eficacia y dedicación plena a sus funciones públicas.

No  obstante,  en  algunas  ocasiones,  el  sistema democrático  soporta  casos  de  mala  gestión  y 
corrupción, falta de transparencia en la gestión y en la relación con la ciudadanía, alejamiento de 
los cargos electos de la realidad social, situaciones de transfuguismo, connivencia con los intereses 
privados, ausencia de cauces suficientes para el control de la gestión por la oposición.

Aún siendo casos excepcionales, estos hechos degradan y perjudican a la democracia y dañan la 
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credibilidad de Instituciones y políticos. Frente a estos fenómenos, la única respuesta posible es la 
de comprometerse con el buen funcionamiento de la democracia local y profundizar en ella a través 
de una conducta honesta, transparente y abierta a la participación.

Lo cierto es que los Gobiernos Locales hemos sido protagonistas de los cambios de nuestro tiempo 
y  determinantes  de  las  transformaciones  económicas  y  sociales  para  el  progreso  colectivo,  el 
desarrollo sostenible y la igualdad de oportunidades en nuestro país. Nuestros Ayuntamientos han 
contribuido al avance hacia la igualdad y la justicia social, la consolidación y el desarrollo de nuestra 
democracia,  han  imaginado  nuevas  formas  de  participación  y  el  ejercicio  de  las  libertades  y 
derechos  de  ciudadanía,  han  impulsado  derechos  de  nueva  generación,  han  contribuido 
activamente a la igualdad entre hombres y mujeres, a la lucha contra la violencia de género, a la 
igualdad  efectiva  de  todos  los  ciudadanos  y  ciudadanas,  al  cuidado  y  atención  de  personas 
dependientes,  a  la  creación  de  empleo,  a  la  formación  permanente  de  los  trabajadores  y 
trabajadoras, al fortalecimiento de la cohesión social, a la consolidación del Estado de Bienestar y a 
la solidaridad y cooperación al desarrollo.

Hemos  hecho  realidad  una  nueva  forma  de  gobernar,  desde  la  cercanía  a  los  ciudadanos  y 
ciudadanas, hemos fortalecido la gestión pública, apostando por unos Ayuntamientos modernos y 
eficaces,  con  servicios  públicos  de  calidad.  Por  tanto,  consideramos  el  ámbito  local  como  un 
espacio estratégico de la acción política y el futuro de la democracia, así como para el desarrollo de 
los derechos de la ciudadanía y una oportunidad para hacer realidad los derechos sociales de 
nueva generación.  Con este bagaje,  y tomando como base el  Código de Buen Gobierno Local 
aprobado en la Comisión Ejecutiva de la FEMP en 2009, con la unanimidad de todos los grupos 
políticos,  se promueve el  desarrollo  de este CÓDIGO ÉTICO Y DE BUEN GOBIERNO para el 
Ayuntamiento de Eivissa, basado en principios y normas establecidos por la FEMP.

 A continuación se exponen los principios y normas establecidos por la FEMP, y que se asumen  
como propios  por  parte del  Ayuntamiento,  y  se amplían con aquellos  aspectos aprobados por  
acuerdo de pleno que se consideran necesarios.

PRINCIPIOS GENERALES DEL CÓDIGO DEL BUEN GOBIERNO LOCAL

• Los electos locales así como los miembros no electos de la Junta de Gobierno Local,  actuaremos 
en el desempeño de nuestras funciones, de acuerdo con la Constitución, el Estatuto de Autonomía 
de las Islas Baleares y el resto del ordenamiento jurídico y ajustaremos nuestra actividad a los 
principios éticos y de conducta contenidos en el  presente Código de Buen Gobierno Local,  así 
como en la legislación estatal sobre transparencia, información pública y buen gobierno. 

•  Regirán  nuestras  actuaciones  la  eficiencia,  la  modernización  de  la  Administración  y  el  buen 
servicio  a  la  ciudadanía,  defendiendo  los  intereses  generales  con  honestidad,  objetividad, 
imparcialidad, confidencialidad, austeridad y cercanía a la ciudadanía.

• Contribuiremos a la mejora de los modelos de gestión y aseguraremos a la ciudadanía un buen 
Gobierno Local como garantía de igualdad y solidaridad, adquiriendo un compromiso con la ética 
pública y la calidad de la democracia en el ámbito de gestión más próximo a la ciudadanía.

• Los representantes locales fomentaremos la transparencia y la democracia participativa.

• Trabajaremos a favor de la inclusión social y el equilibrio territorial, entre el Centro y los Barrios,  
acercando los servicios a la ciudadanía y distribuyéndolos en el conjunto del municipio de forma 
equitativa.
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• Respetaremos la voluntad de la ciudadanía y actuaremos con lealtad política, comprometiéndonos 
a asumir el Código de conducta política en relación con el transfuguismo en las Corporaciones 
Locales.

• Respetaremos y haremos respetar los derechos humanos, fomentaremos los valores cívicos, y 
utilizaremos  un  tono  respetuoso  y  deferente  en  nuestras  intervenciones  tanto  hacia  cualquier 
miembro de la Corporación como hacia la ciudadanía, a la que facilitaremos el ejercicio de sus 
derechos y el cumplimiento de sus obligaciones.

• Promoveremos el respeto a la igualdad entre mujeres y hombres, removiendo los obstáculos que 
puedan dificultar la misma.

•  Los  electos  locales  así  como  los  miembros  no  electos  de  la  Junta  de  Gobierno  Local,  no 
aceptaremos regalos, tratos de favor o situaciones que sobrepasen los usos y costumbres de la 
simple cortesía por parte de entidades o personas, o impliquen privilegios o ventajas injustificadas.

• En la toma de decisiones los representantes locales perseguiremos la satisfacción de los intereses 
generales de la ciudadanía, con fundamento en consideraciones objetivas orientadas hacia el bien 
común. Nos abstendremos de ejercer nuestras funciones o utilizar las prerrogativas del cargo para 
favorecer  intereses  privados,  propios  o  de  terceras  personas,  prohibiendo  el  favoritismo  y  el 
ejercicio de autoridad en beneficio propio, y evitando cualquier actividad que pueda comprometer la 
objetividad de la Administración al servicio de los intereses generales.

•  Cumpliremos  todas las  obligaciones  con ejemplaridad,  incluso las  que como ciudadanos  nos 
exigen las leyes, y ejerceremos los derechos con moderación, en interés general, absteniéndonos 
de  cualesquiera  conductas  que  comprometan  la  neutralidad  en  el  ejercicio  de  las  funciones 
públicas.

•  Tampoco influiremos en la agilización o resolución de trámites o procedimientos administrativos 
sin justa causa,  y en ningún caso cuando ello comporte un privilegio en beneficio  propio o del 
entorno familiar o social inmediato o cuando suponga un menoscabo de intereses de terceros.

•   Administraremos  los  recursos  públicos  con  austeridad,  absteniéndonos  de  realizar  un  uso 
impropio de los bienes y servicios que la Administración pone a nuestra disposición por razón del 
cargo.

•  Incluiremos  entre  los  principales  objetivos  de  las  políticas  locales  la  lucha  contra  el  cambio 
climático, la protección del medio ambiente y la ordenación racional y sostenible del territorio.

• Asumiremos la responsabilidad de las actuaciones desarrolladas, sin derivarla hacia subordinados 
sin causa objetiva.

MEDIDAS PARA MEJORAR LA GESTIÓN Y LA CALIDAD DE LA DEMOCRACIA LOCAL

Resulta indispensable el estímulo y desarrollo de todas aquéllas medidas que contribuyan a acercar 
la Administración Local al ciudadano y garanticen la máxima transparencia en la gestión y la más 
amplia  información.  Para conseguirlo,  se adoptarán las medidas propuestas por la  FEMP y se 
ampliaran con aquellas aprobadas por el pleno del ayuntamiento:

• Se promoverán sistemas de Control y Seguimiento en la contratación pública para garantizar que 
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tanto  la  contratación  realizada  por  el  Ayuntamiento  como  por  sus  organismos  autónomos  y 
empresas de capital  municipal  se lleve a efecto bajo los principios de transparencia,  legalidad, 
publicidad y libre concurrencia.

• Crearemos mecanismos para posibilitar la formulación de Sugerencias y Reclamaciones como 
medio de profundizar en la participación y comunicación con los vecinos.

•  El  Gobierno  Local  mantendrá  reuniones  periódicas  con  la  oposición,  para  dar  cuenta  de  las 
iniciativas  y proyectos,  así  como para facilitar  los acuerdos y la  deseable  gobernabilidad de la 
Administración Local.

•  Se  recomendará  la  incorporación  de  la  oposición  a  los  Consejos  de  Administración  de  las 
Sociedades y Empresas Públicas Municipales, y a los Patronatos de las Fundaciones Locales.

•  Se  facilitará  la  comparecencia  en  comisiones  informativas  de  los  directivos  de  organismos, 
empresas, patronatos y servicios municipales.

•  Se promoverá que las  empresas públicas  o con participación  pública  apliquen en su gestión 
códigos éticos de conducta y criterios de estrategia de Responsabilidad Social Empresarial.

•  Se  publicará  detalladamente  el  procedimiento  de  concesión  de  subvenciones  y  ayudas,  con 
determinación de la cuantía y del beneficiario, y con máximo nivel de transparencia acerca de las 
personas jurídicas solicitantes y los grupos de las que dependan.

• Se aprobará una Carta de Derechos Ciudadanos respecto al funcionamiento de los servicios.

• Se impulsará la aplicación de la Ley de Acceso Electrónico de los Ciudadanos a la Administración, 
destinando recursos a la utilización de las tecnologías de la información y el conocimiento.

• El Gobierno Local colaborará con las instancias que defiendan los derechos de la población dando 
respuesta a sus requerimientos y solicitudes. Igualmente adoptarán las medidas adecuadas para 
garantizar la eficacia de las decisiones judiciales.

• Los diversos Grupos Políticos dispondrán en dependencias municipales de un despacho o local 
para reunirse y recibir visitas, poniendo el Alcalde o Alcaldes a su disposición los medios materiales 
y humanos que permita el Presupuesto.

• Se garantizará la pluralidad en los medios locales de información y comunicación favoreciendo un 
espacio de participación para la oposición.

• Promoveremos el diálogo con los sectores sociales, con los trabajadores de la Administración y 
las organizaciones sindicales, incentivando el compromiso con la eficiencia en la prestación de los 
servicios públicos locales.

•  En  las  relaciones  con los  ciudadanos  se actuará  en  todo  momento  de  conformidad  con los 
principios de transparencia y participación.

• Se favorecerá la celebración anual de un debate sobre el Estado del Municipio 

INCOMPATIBILIDADES Y DECLARACIONES DE ACTIVIDADES Y BIENES
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• Los representantes locales, así como los miembros no electos de la Junta de Gobierno Local, 
formularán, al inicio y final del mandato, declaración sobre causas de posible incompatibilidad y 
sobre cualquier actividad que les proporcione o pueda proporcionar ingresos económicos.

•  Se  harán  públicas  las  declaraciones  de  bienes,  de  actividades  y  causas  de  posible 
incompatibilidad,  de  los  cargos  públicos  electos,  directivos  y  personal  de  confianza  de  las 
instituciones, conforme a los modelos que serán aprobados por los Plenos.

• Se trasladarán al Registro de bienes e intereses los cambios patrimoniales o de actividades que 
tengan lugar a lo largo de la Legislatura, en el plazo de dos meses desde que se produzcan.

• Se publicarán las retribuciones íntegras, así como las compensaciones económicas que perciban 
por la representación desempeñada con motivo de su cargo, de los cargos públicos electos, de los 
directivos y personal de confianza de las instituciones.

• Estas declaraciones, que se actualizarán anualmente y cuando se produzcan variaciones en las 
circunstancias de hecho, se harán públicas en la página web del Ayuntamiento de una manera 
clara, estructurada y entendible para los ciudadanos.

RETRIBUCIONES ECONÓMICAS DE LOS ELECTOS

• Desde el respeto a la autonomía local, las retribuciones de los representantes de los Gobiernos 
Locales deben responder a criterios objetivos tales como la población, el presupuesto o la situación 
financiera municipal.

•  Igualmente  deberá  establecerse  una  relación  de  Concejales  de  gobierno  y  oposición  con 
retribución y dedicación plena en función de los mismos criterios.

•  Las cuantías retributivas  se fijarán partiendo de unos baremos que utilizarán,  como límites y 
criterios  comparativos,  el  régimen  retributivo  de  cargos  públicos  de  otras  instituciones  y/o 
funcionarios públicos que desempeñen cargos de similar responsabilidad ya sea en el ámbito local, 
estatal o autonómico.

•  Las  remuneraciones  de los  cargos electos  y  personal  de confianza,  ya  sean  retribuciones  o 
compensaciones  económicas  de  cualquier  tipo,  serán  publicadas  para  conocimiento  de  la 
ciudadanía.

• Los electos locales así como los miembros no electos de la Junta de Gobierno Local, actuarán de 
acuerdo con criterios de austeridad y prudencia en su política de gastos.

MEDIDAS DE DEMOCRACIA PARTICIPATIVA

• La democracia representativa y la democracia participativa no son alternativas contrapuestas, sino 
que se complementan y refuerzan la una a la otra. Por otra parte, un movimiento asociativo sólido y 
una sociedad participativa y bien estructurada resultan imprescindibles para la profundización de la 
democracia local.

• Se fomentará una Administración relacional, dialogante, que implique y consulte a la ciudadanía y 
a los diferentes agentes económicos,  sociales  y culturales,  facilitando los cauces y los medios 
necesarios.
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• Se crearán instrumentos concretos como grupos de trabajo en torno a proyectos determinados, 
talleres de reflexión ciudadana, cauces para la preparación de los Presupuestos Participativos, etc. 

•  El  Gobierno  Local  educará  para  la  participación  ciudadana,  diseñando  planes  de  formación 
adecuados para fomentar el asociacionismo y el voluntariado cívico 

•  Se  articularán  fórmulas  de  participación  respecto  a  diferentes  colectivos,  prestando  atención 
diferenciada a la participación de los niños y niñas, jóvenes, personas mayores, e inmigrantes.

•  Aseguraremos  el  derecho  a  la  información  entre  la  ciudadanía  y  los  representantes  locales, 
aprovechando  al  máximo  las  tecnologías  de  la  información,  a  cuya  utilización  se  contribuirá 
decididamente.

• Desarrollaremos fórmulas diversas de evaluación ciudadana de la gestión local. Para favorecer 
dicha evaluación, daremos cuenta de forma regular del grado de cumplimiento de los objetivos de la 
gestión y del nivel de ejecución presupuestaria.

•  Asimismo, en materia de promoción y desarrollo de la participación ciudadana, se reforzarán las 
buenas prácticas y los instrumentos contemplados en el Reglamento de Participación Ciudadana.

MEDIDAS APROBADAS  POR ACUERDO DE PLENO PARA  AMPLIAR LOS PRINCIPIOS Y 
NORMAS DE LA FEMP.

A todo lo anterior, recogido en el Código de la FEMP se añaden los siguientes apartados, que se  
aprobaron  por  unanimidad  en  el  Pleno  ordinario  de 26 de setiembre  de 2013,  y  que  amplían  
algunos de los aspectos tratados en los anteriores apartados:

1 – Medidas relacionadas con los miembros del equipo de gobierno, los representantes  políticos y 
personal de confianza:

- Se publicará en la página Web del ayuntamiento lo siguiente:

* la relación de cargos de confianza y retribuciones (este aspecto  ya se recoge en puntos 
de los  apartados de INCOMPATIBILIDADES Y DECLARACIONES DE ACTIVIDADES Y 
BIENENS y RETRIBUCIONES ECONÓMICAS DE LOS ELECTOS)

* La relación trimestral, elaborada por la Intervención, de los gastos de publicidad, protocolo 
y representación de los miembros de la corporación y personal de confianza.

*  Las compatibilidades concedidas a los miembros corporativos y personal  de confianza 
(este aspecto ya se recoge en el apartado de INCOMPATIBILIDADES Y DECLARACIONES 
DE ACTIVIDADES Y BIENES)

* Las agendas institucionales, horarios de trabajo y uso de coches oficiales.

-   Creación de registros de regalos y de viajes, en los que se inscribirán:

* Los regalos que reciben los miembros corporativos y personal de confianza, con motivo de 
sus funciones.

* Los viajes y los gastos que hacen los miembros corporativos y personal de confianza, y 
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que respalda la institución. 

2 – Medidas relacionadas con los grupos políticos. Se publicará en la página Web del ayuntamiento 
lo siguiente:

- Las asignaciones económicas que reciben cada uno de los grupos municipales.

- Las retribuciones y demás gastos (como Seguridad Social) que recibe el personal eventual 
adscrito a cada grupo político.

-  Se  garantizará  la  pluralidad  en  los  medios  de  información  y  de  comunicación  del 
Ayuntamiento  de  Eivissa,  mediante  un  espacio  destinado  a  los  grupos  políticos  que  tienen 
representación  en  el  Pleno  de  la  Corporación  en  la  página  de  inicio  de  la  web  de  esta 
administración.

3 –Información y participación ciudadana. Se dará publicidad a:

-  La  relación  de  las  ayudas  y  las  subvenciones  que  ha concedido  el  Ayuntamiento,  sus 
beneficiarios y los criterios de concesión utilizados (de forma trimestral)

-  La  relación  de  los  contratos  menores  superiores  a  3.000  euros,  con  indicación  del 
adjudicatario y el importe.

- La relación de los contratos formalizados, con indicación de la cuantía y el nombre de los 
adjudicatarios.

- La lista de los gastos por departamento en publicidad y propaganda en todos los medios de 
comunicación, incluyendo el importe del gasto total en cada medio.

4- Se incluirá un apartado a la Comisión de Administración Municipal, relativo a la transparencia 
institucional, para realizar un seguimiento del cumplimiento del código ético y de buen gobierno.”

Per unanimitat s’acorda quedar assabentats.

5è. Mocions sense proposta d’acord:

5.1.- Moció del Grup EPIC, de control sobre el CETIS.

Donat compte de la moció, del tenor literal següent:

“D. Antonio Villalonga Juan, portavoz 

del Grupo Municipal Movimiento Ciudadano EPIC Ibiza, 

quiere hacer llegar a Vd. la siguiente MOCIÓN DE CONTROL para ser incluida en 

el Orden del Día del próximo Pleno.

MOCION DE CONTROL SOBRE 
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CETIS.

Esta moción pretende conocer la situación actual y las intenciones del equipo de gobierno 
en relación a los siguientes aspectos relacionados con CETIS:

• Nº de demandas interpuestas al Ayuntamiento de Eivissa.

• Documentación/estudios que solicita el Ayuntamiento.

• Documentación/estudios que solicitan los grupos de la oposición.

• Realización de una investigación por parte del Ayuntamiento sobre la posible nulidad 
de la concesión.

• Organismo competente para establecer la nulidad de la concesión.

Eivissa, a 26 de enero de 2014.
Fdo. Antonio Villalonga Juan”

Intervencions:

Sr.  Villalonga: Voldria  saber  quantes  demandes  hi  ha  interposades  a  l’Ajuntament,  el  motiu 
d’aquestes, i que reclamen. Li agradaria que fessin una valoració de què pot passar si l’Ajuntament 
perdés aquestes reclamacions.
Ha llegit a la premsa que tenen previst sol·licitar un nou estudi per valorar les tarifes. Quin cost té 
aquest estudi? Realment el sol·licitaran?
Davant totes les demandes que s’han plantejat,  l’Ajuntament està revisant si les coses es feren 
correctament en el seu moment? En base a això l’Ajuntament prendrà alguna decisió?
Quin és l’organisme competent per revisar d’ofici la concessió?
Davant tot el que vendrà, quins és l’estratègia en relació a aquest cas?

Sr. Mayans: El nombre de demandes a l’Ajuntament són: 3 del Consell Insular, 2 d’Hereus de Fco. 
Vilas, 2 de Voramar el Gaucho i  d’Autobusos San Antono, i 2 de Cetis Sagalés..
El Sr. Villalonga està sent un regidor molt actiu a l’hora de demanar informació. Ahir se li entregaren 
3 CD’s amb tota la documentació dels expedients del permís d’activitat del CETIS i la seua posada 
en marxa. Estan preparant per enviar al jutjat els expedients relatius al recurs que ha interposat el 
Consell Insular, contra la inadmisió de la revisió d’ofici, i quan estigui llesta li donaran juntament 
amb el que ha demanat.
L’Ajuntament està assessorat i avalat. Estant fent el que diuen els juristes i els que els defensen.

Sr. Villalonga: Ahir li entregaren 5 CD’s. Aquí té més peticions de documentació que no li han 
entregat, i que quan acabi el Ple les registrarà d’entrada reiterant la documentació pendent.
Li agraeix que el qualifiqui d’actiu.
No han entés bé, què pensen fer? Esperaran a què els jutjats es pronunciïn? No poden fer res 
més?

5.2.- Moció del Grup PSOE-Pacte per Eivissa de control sobre mobilitat.

Donat compte de la moció, del tenor literal següent:

“MOCIÓ DE CONTROL DEL GRUP MUNICIPAL PSOE-PACTE SOBRE MOBILITAT
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Rafel  Ruiz  González,  regidor  del  grup  municipal  PSOE-Pacte  per  Eivissa,  a  l'empar  del  que 
estableix l'article 22.2.a de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les Bases del Règim Local i per 
exercitar la funció de control i fiscalització dels òrgans de govern, presenta la següent MOCIÓ DE 
CONTROL:

Al ple ordinari de setembre de 2013 es va aprovar, amb el recolzament dels regidors i les regidores 
de tota l'oposició, una moció relativa a l'increment de les places d'aparcament per a vehicles de dos 
rodes i  per als  vehicles de les persones amb discapacitat.  La moció proposava,  concretament, 
intercanviar places amb l'empresa de zona blava per aconseguir alliberar espais a les zones amb 
més necessitat d'aquest tipus d'aparcament.

Des d'aleshores, sembla que no s'ha realitzat cap acció en aquest sentit i el dèficit d'aquest tipus 
d'espais segueix sent molt important a determinats barris i carrers. 
Donat  que el  Partit  Popular  va votar  en contra d'aquesta moció però que tot  i  així  va  resultar 
aprovada per la majoria dels regidores i les regidores que formen part de la Corporació Municipal,  
es presenta aquesta moció de control amb l'objectiu  de conèixer quines actuacions ha portat a 
terme des de setembre fins a dia d'avui l'equip de govern municipal per donar compliment al mandat 
plenari.

D'altra banda, i a la vista dels nombrosos canvis en matèria de mobilitat, motivats pel tancament de 
l'estació  d'autobusos es requereix  una explicació  per part  de l'equip  de govern sobre com han 
quedat organitzades les parades i els serveis als usuaris d'autobusos i com està funcionant l'actual 
sistema de transport públic.

Eivissa, 24 de gener de 2014
Sgt. Rafel Ruiz González

Regidor del grup municipal
PSOE-Pacte per Eivissa a 

l'Ajuntament d'Eivissa”

Intervencions:

Sr. Ruiz: Tot el tema de l’estació d’autobusos afecta a la mobilitat, a la ciutadania.
L’Ajuntament i el Consell prenen decisions i les canvien, i això suposa que la ciutadania s’ha d’anar 
adaptant a aquest canvi constant a la nostra mobilitat, que reconeix que és força complex. Eivissa 
un municipi petit amb molta densitat de població, a l’estiu centre de crida de molts turistes, i hi ha 
problemes.
Intentant ajudar a l’equip de govern, fa uns mesos proposaren una moció i va ser aprovada per 
majoria en aquest Ple, i per l’embolic que tenen en temes de mobilitat, concretament amb l’estació 
d’autobusos, no els hi consta que s’hagi fet res.
Perquè no s’ha fet res?
L’acord de Ple era que, a carrers on hi havia deficiència de pàrkings de motos, s’intercanviessin  
amb l’Avida. Isidre Macabich on a un costat no hi ha zona blava. Si això no es pot fer s’ha de 
motivar per un tècnic.
La seua sorpresa ha estat que no han fet cas d’aquest mandat de Ple, però si que obeeixen a una 
altra institució i es col·labora amb ella, a pesar de què la Sra. Alcaldessa va dir que no li donarien  
facilitats a la nova instal·lació de parades fora de l’estació d’autobusos, i les han instal·lat.
Han de fer complir les mocions de l’oposició aprovades, amb la mateixa diligència que les de l’equip 
de govern.
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Sr.  Mayans: No  poden  deixar  de  complir  una  sentència  del  Tribunal  Superior  de  Justícia  de 
Balears.
Tenien llest l’expedient per compensació de places a Isidoro Macabich per portar-ho a Junta de 
Govern  Local,  però  ho  varen  tenir  que  parar  per  la  Sentència  del  CETIS.  Ara  ho  tornaran  a 
reprendre. L’expedient està a la seva disposició a la regidoria de Mobilitat.
A part donaran compliment a una moció que varen aprovar sobre el tema d’ampliar la zona blava al 
Puig des Molins. També dos o tres carrers de sa Capelleta que estan fora de la zona blava.
La compensació de les places que encara queden a Isidoro Macabich, també ho tendran en compte 
en aquest expedient. S’han habilitat noves places de motos a alguns carrers de la ciutat.
Fan complir els mandats plenaris, tant si es perden com si es guanyen. Prenen nota de tot el que 
pugui ser beneficiós per als ciutadans.

Sr. Ruiz: Està content amb la resposta que li ha donat el Sr. Mayans.
Tenen  dubtes  de  que  les  decisions  que  s’han  pres  per  part  del  Consell,  de  la  parada  de  la 
Delegació el Govern. No sap si es segur que la gent estigui sota el porxo d’aquest edifici perquè té 
deficiències,  estaria  bé  tenir  informació  dels  nostres  tècnics,  respecte  si  reuneix  les  mínimes 
condicions de seguretat.

De conformitat amb el que disposa l’article 91.4 del RD 2568/86, de 28 de novembre, pel qual 
s’aprova el Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, la 
Sra. Alcaldessa pregunta si algun grup vol sotmetre a la consideració del Ple per raons d’urgència, 
algun assumpte no compres a l’ordre del dia i que no tingui cabuda en el punt de precs i preguntes.

U.1.- Moció conjunta per sol·licitar a UNICEF Espanya iniciar els tràmits per a l’obtenció del segell 
de reconeixement ciutat amiga de la Infància.

Donat compte de la moció, del tenor literal següent:

“MOCIÓ CONJUNTA PER SOL·LICITAR A UNICEF ESPANYA INICIAR ELS
TRÀMITS PER A L’OBTENCIÓ DEL SEGELL DE RECONEIXEMENT

CIUTAT AMIGA DE LA INFÀNCIA

Els portaveus dels grups municipals Moviment Ciutadà EPIC Eivissa, Eivissa pel Canvi,  PSOE-
Pacte per Eivissa i Partit Popular i la regidora no adscrita de l’Ajuntament d’Eivissa, d’acord amb  
l’establert en l’article 97 del Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats  
Locals (Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre), presenten per al seu debat i aprovació al Ple  
municipal la següent

MOCIÓ

El Programa CAI, liderat per UNICEF Espanya, té com a objectiu general promoure l'aplicació de la 
Convenció sobre els Drets de l'Infant (ONU, 1989), de la qual el nostre país és signatari, en l'àmbit  
dels governs locals.

El Programa incentiva la creació de plans locals d'infància i adolescència, promou la participació 
ciutadana dels infants en la vida municipal, impulsa tot tipus de polítiques municipals destinades a 
afavorir el desenvolupament dels drets de la infància i l'adolescència i dinamitza la col·laboració 
ciutadana  i  la  coordinació  institucional,  com  a  vies  per  facilitar  la  millora  contínua  i  el 
desenvolupament d'aquestes polítiques.
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El Programa Ciutats Amigues de la Infància es posà en marxa a Espanya l'any 2001 i compta amb 
el suport del Ministeri de Sanitat, Serveis Socials i Igualtat i la Federació Espanyola de Municipis i 
Províncies.

A través del Segell de Reconeixement Ciutat Amiga de la Infància, UNICEF Espanya reconeix els 
pobles  i  ciutats  que  compleixen  amb  els  requisits  establerts  a  tal  efecte,  que  es  recullen  al 
document  de  directrius  Guia  de  Gestión  del  Sello  Cai  (versió  01/13,  de  març  de  2013)  que 
acompanya aquesta moció.

Considerant  que  el  Programa  CAI  i  el  Segell  de  Reconeixement  Ciutat  Amiga  de  la  Infància 
afavoriran els interessos de la població en general i de la infància en particular; considerant, a més, 
que el  nostre municipi  compleix amb els requisits estipulats;  i  manifestant la  nostra voluntat  de 
contribuir activament a la difusió i aplicació de la Convenció sobre els Drets de l'Infant al nostre 
municipi, els sotasignants presenten la següent

PROPOSTA D’ACORD

a) Sol·licitar a UNICEF Espanya iniciar els tràmits per a l'obtenció del Segell de Reconeixement 
Ciutat Amiga de la Infància; així com

b) comptar amb el seu posterior suport i col·laboració per al desenvolupament, la millora contínua i 
la innovació de les polítiques d'infància i adolescència a la nostra ciutat

Alejandro Marí Ferrer Lurdes Costa Torres
Portaveu del Grup Municipal Popular        Portaveu del Grup PSOE-Pacte per Eivissa

Vicente Ferrer Barbany Antonio Villalonga Juan
Portaveu del Grup Eivissa pel Canvi         Portaveu del Grup Moviment Ciutadà EPIC

Marienna Sánchez-Jáuregui Martínez
Regidora no ascrita”

Intervencions:

Sra. Valladolid: La urgència ve donada perquè s’ha obert el termini per presentar les sol·licituds a 
UNICEF,  per  iniciar  els  tràmits  per  demanar  el  Segell  de  Reconeixement  Ciutat  Amiga  de  la 
Infància. És una moció presentada conjuntament per tots els grups municipals.

Sotmesa a votació la urgència del tractament d’aquest punt és aprovada per unanimitat.

Intervencions:

Sra. Valladolid: Llegeix el text de la moció abans transcrit.

Sra. Costa: No entrarà en el tema de la moció, l’han firmat i estan d’acord. Però vol dir que una 
sola moció que han presentat, l’haguessin pogut presentar en temps i forma. Si avui no hagués set 
per la feina i participació activa de l’oposició, el Ple hauria durat dos minuts.
Votaran a favor d’aquesta proposta, perquè la Ciutat tengui el Segell de Reconeixement d’UNICEF, 
però creu que, si l’equip de govern en lloc d’entretenir-se en aprovar mocions d’aquest tipus, valdria 
més que es preocupàs de controlar  que no pugin  els  preus de l’escoleta,  de les  instal·lacions 
esportives,  que no se suprimeixin  activitats i  programes educatius,  que hi  hagi  més activitats i 
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programes per a la joventut, que no es redueixi el personal del Pla Municipal de Drogues, quan s’ha 
demostrat que és un Pla que funciona. Per tant creu que val més demostrar que es fan les coses, 
que no posar segells.

Sra. Valladolid: Aquesta moció es va dur a la Comissió Informativa, i no ha pogut anar a l’ordre del 
dia perquè la resposta dels portaveus va arribar quan ja s’havia enviat la convocatòria del Ple.
Aquests dies han obert tres canals de participació, perquè volen tenir en compte el que els nostres 
infants i adolescents els hi volen dir. Han creat un Consell Municipal d’Infants i Adolescents, han 
creat un grup de participació dels infants i dels adolescents, han fet unes bústies virtuals que estan 
penjades a la web, perquè els hi puguin fer arribar els seus punts de vista, propostes i suggeriments 
que  l’Ajuntament  tendrà  en  compte,  per  tal  de  millorar  en  tot  allò  que  sigui  possible,  i  estan 
treballant amb aquesta línia.

Sotmès l’assumpte a votació és aprovat per unanimitat.

6è. Precs i preguntes:

6.1.-  Sra.  Costa: Precs:  1.  Encara  estan  esperant  les  respostes  a  les  preguntes  del  mes  de 
novembre, s’hi sumen les de desembre, i s’hi sumaran les de gener.
2. Creu que l’equip de govern ha perdut l’oportunitat d’aconseguir un acord de Ple, per rebutjar les 
prospeccions petrolieres. Hagués quedat millor que avui haguessin pres, per unanimitat, un acord 
rebutjant les prospeccions petrolieres, i acceptant les al·legacions que l’equip de govern va voler 
aprovar només per la Junta de Govern Local.  Són unes al·legacions tècniques que per suposat 
també assumirien, que hauria pogut tenir més pes si hagués tengut l’acord del Ple.
Preguntes: 1. Tenen constància del mal estar provocat per una ordre del cap de la policia 3/14, 
sobre els  períodes de lliurances?  Quin és el  motiu  d’aquest  desacord? Amb quina data es va 
acordar i es va consensuar amb els Sindicats?
Sol·liciten formalment una còpia de l’ordre, i de l’acta de la reunió en la qual es va negociar amb els 
Sindicats.
2. També hi ha un cert malestar perquè hi ha manca de vestuari. Encara s’entregarà el vestuari que 
manca de 2013?
Reiterant la falta de resposta per part de l’equip de govern, encara estan esperant la memòria de 
turisme de l’any 2012.

6.2.- Sra. Boned: Prec: Demana que numerin els seients, quan hi hagi espectacles infantils a Can 
Ventosa.
Pregunta: Estarà millor organitzat el carnaval d’aquest any?

6.3.- Sr. Ruiz: Preguntes: El policia destinat a Medi Ambient ja no hi és? Si és així, quina és la raó? 
Es reemplaçarà?
Prec: Demana a la Sra. Marí que llegeixi el Diari on la FAPA diu que la Llei de símbols vulnera la 
llibertat d’expressió.

6.4.- Sra. Martínez: Prec: Demana que s’iniciïn els tràmits per tenir les convocatòries i les actes en 
format digital, per tal d’estalviar paper.

6.5.- Sra. García: Pregunta: Perquè no s’ha permès a l’Associació de dones progressistes, fer una 
roda de premsa a La Miranda, per anunciar que l’1 de febrer hi ha una concentració per al dret a 
decidir de les dones?
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6.6.-  Sr.  Molina: Preguntes: 1. Recuperaran la línia d’atenció gratuïta de consultes sobre salut 
sexual?
2. Hi ha preservatius a disposició dels joves en el centre C19?
3. Quina és la remuneració de la Gerent d’IMVISA?
4. Hi ha algun criteri per assignar temps d’intervencions?
Prec: Demana que agafi al Sr. Soria i li faci firmar que no hi haurà prospeccions.

6.7.- Sr. Ferrer: Preguntes: 1. Està d’acord amb la retirada dels cartells de Sa Bodega?
2. Pensen fer alguna cosa respecte a l’OVP de Vara de Rey?
3. Pensen fer alguna cosa respecte a l’aire condicionat del Hard Rock Cafe?

6.8.- Sr. Villalonga: Preguntes: 1. Com està la contracta de publicitat?
2. Han efectuat alguna actuació de control d’ocupació de via pública a Vara de Rey?

6.9.- Sra. Sánchez-Jáuregui: Està d’acord amb la Sra. Costa que avui han perdut l’oportunitat de 
mostrar tots junts el rebuig a les prospeccions petrolieres.
Preguntes: 1. Quins cursos s’han previst  perquè la gent que pugui fer-los, ja els hi serveixi  per 
aquesta temporada? Quan han començat o quan està previst que comencin? I duració d’aquests?
2. Perquè han tancat el reten de sa Penya? Demana que es prenguin les mesures oportunes, el 
més ràpid possible, perquè es posi de nou en funcionament.
Prec: Demana que l’Ajuntament faci les gestions oportunes perquè s’acabin les obres de l’escola de 
sa Bodega.
3.En relació a la discoteca  BOOM, examinant l’expedient ha vist que en el transcurs de les obres 
varen fer unes modificacions, i els hi varen donar dos mesos i no han contestat. Però el que més li 
preocupa d’aquest expedient de llicència d’obra major, hi ha un informe de Serveis Tècnics que diu 
que  hi  ha  irregularitats,  i  que  l’activitat  no  hauria  de  funcionar.  Que  farà  l’Ajuntament  davant 
l’incompliment del termini donat al promotors per subsanar deficiències?
4. Perquè no s’ha fet la inspecció tècnica que requereix la presentació de declaració responsable?
Demana que facin, el més aviat possible, la inspecció i facin el que han de fer.

Sr. Mayans: Referent a les preguntes que havia presentat per escrit el Sr. Molina, quan tengui 
l’arqueig de caixa li donarà.
Vol  que consti  en Acta que no s’han dut  a Ple el  tema de les al·legacions a les prospeccions 
petrolieres, perquè ahir acabava el termini d’al·legacions per a Institucions, i el dia 9 de febrer és 
per persones físiques.
Sobre la pregunta del Sr.  Ruiz sobre el policia de medi ambient,  pensen que és millor  treballar 
conjuntament amb la UMA. De fet ahir varen fer una primera reunió per establir les bases de cara a 
la propera temporada turística.

Sra. Sansano: Sobre el prec de la Sra. Boned. Els seients de can Ventosa estan numerats. Quan 
són obres de fora els tiquets es venen amb numeració, però quan són temes infantils i familiars ho 
fan sense numeració. Ho miraran perquè no hi ha cap problema.
Contesta a la pregunta de la Sra. Boned. Han canviat les Bases de Carnaval i el sentit dels premis.

Sra. Sánchez: Contesta a la pregunta de la Sra. Garcia. Quan va arribar la sol·licitud la varen 
remetre a comunicació. Li remetran el mail que es va remetre a l’Associació.
Contesta a la pregunta 1 del Sr. Molina.  És cert  que es va eliminar la línia sobre salut sexual,  
perquè ho feia una persona que ja  no està en el  Departament de Joventut,  però el  CEPCA fa 
xerrades a Instituts sobre educació sexual. El Govern Balear també té un projecte educatiu sobre 
sexe segur i responsable. Es compromet a fer un apartat especial sobre sexualitat a la nova web de 
joventut.
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A la pregunta 2. del Sr. Molina. Creu que no hi ha preservatius en el Centre Juvenil, però al Casal 
de Dones sí.

Sr. Marí: Contesta a la pregunta 3 del Sr. Ferrer. Suposa que es refereix a uns aires que deuen 
estar dins del projecte. Si vol poden revisar conjuntament l’expedient,  per veure si es refereix a 
algun altre element que no estigui en el projecte.
Contesta a la pregunta 4 de la Sra. Sánchez-Jáuregui. Han donat instruccions per inspeccionar el 
local. Mirarà els resultats i si s’ha de fer alguna cosa ho faran.

Sr. Prats: Contesta a la pregunta 3 del Sr. Molina. Consta a l’acta de l’últim Consell d’Administració, 
és de 1.500 euros mensuals.
Contestació a la pregunta 2 del Sr. Ferrer i 2 del Sr. Villalonga. Fa uns quinze dies, a rel d’una 
queixa veïnal, la policia va acudir allí,  però demà mateix donarà instruccions perquè es tornin a 
revisar les ocupacions de la plaça.
Contesta a la pregunta 1 del Sr. Villalonga. S’havia de notificar abans del dia 1 de gener de 2013, la 
rescissió del contracte amb l’actual concessionària. Se’ls va enviar un burofax de va arribar en dos 
dies de retard, i l’empresa a interposat un recurs.
S’està redactant un nou plec tècnic que està pràcticament acabat, i queden els plecs administratius 
i econòmics. Creu que en menys de dos mesos ho poden tenir tot enllestit per licitar.

Sr. Larroda: Contestació a la pregunta 1 de la Sra. Costa. Li passaran tot per escrit.
Contestació a la pregunta 2 de la Sra. Costa. Fa un parell de mesos s’adequaren al vestuari de la 
resta de policies de Balears, hi ha algun problema de talles i és cert que hi ha problemes però 
s’estan subsanant.
Contestació a la pregunta 2 de la Sra. Sánchez-Jáuregui. És cert que el reten de sa Penya està 
tancat moltes hores, el problema és que el policia de barri està de baixa. Segueix havent-hi el servei 
de presència policial a sa Penya. Quan s’incorpori el policia el posaran el reten en marxa.

Sra. Marí: En relació el prec que ha fet el Sr. Ruiz, diu que, sempre és partidària de que es facin  
complir les lleis. Si el que han fet és ajustat a dret està d’acord.
Ara es contestaran les preguntes formulades per escrit amb 48 hores d’antelació a la celebració del 
Ple.

6.10.- Pregunta escrita del regidor Sr. Ruiz, del tenor literal següent:

“PREGUNTA QUE PLANTEJA EL GRUP MUNICIPAL PSOE-PACTE PER SER 
CONTESTADA A LA PROPERA SESSIÓ PLENÀRIA

Pregunta  que formula  Rafel  Ruiz  González,  regidor  de PSOE-Pacte per  Eivissa a l'Ajuntament 
d'Eivissa, d'acord amb l'article 97 del RD 2568/1986 pel que s'aprova el ROF i amb l'article 95 de la  
Llei 20/2006 de règim municipal i local de les Illes Balears:

- Quantes  denúncies  s'han  interposat  a  les  diferents  companyies  d'autobusos  per 
estacionaments de més temps del permès a les diferents parades que s'han habilitat a la 
ciutat des del tancament del CETIS? Quantes denúncies s'han interposat per aturar en doble 
fila o qualsevol altra incidència?

- Quina tramitació han de dur aquestes denúncies i quina és la sanció que es pot arribar a 
interposar?

Eivissa, 20 de gener de 2014
Sgt. Rafel Ruiz González
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Regidor del grup municipal 
PSOE-PACTE per Eivissa”

Contestació escrita del regidor Sr. Larroda, del tenor literal següent:

“ASUNTO: Relación de denuncias formuladas a vehículos usuarios de las paradas BUS de la 
Avda Isidoro Macabich de Ibiza.

Por el presente y en relación a la pregunta planteada por el Sr. Rafel Ruiz González del 
Grupo Municipal PSOE-PACTE en fecha 20 de Enero 2014, para ser contestada en la próxima 
sesión plenaria, se pone en su conocimiento que desde el día 7 de enero se han denunciado 12 
infracciones en las diversas paradas de la Avda. Isidoro Macabich y, en concreto, 10 de ellas por 
obstaculizar el carril de circulación, 1 por no obedecer las indicaciones del agente y 1 por excederse 
en el tiempo de parada con ausencia del conductor. Se adjunta relación de denuncias que se citan.

Estas  denuncias  una  vez  grabadas  en  Sanciones,  se  trasladan  al  departamento  de 
recaudación para la correspondiente tramitación del expediente y las cuantías de las multas podrán 
ascender hasta los doscientos Euros, salvo que se acojan a la cuantía reducida por pronto pago, en 
cuyo caso se rebajan un 50%.

Lo que se traslada para su debido conocimiento y efectos que procedan.

Eivissa, a 28 de Enero de 2014
El Concejal de Policía.

Fdo, Constantino Larroda Azcoitia.”

6.11.- Pregunta escrita de la regidora Sra. Costa, del tenor literal següent:

“PREGUNTA QUE PLANTEJA EL GRUP MUNICIPAL PSOE-PACTE PER SER 
CONTESTADA A LA PROPERA SESSIÓ PLENÀRIA

Pregunta que formula Lurdes Costa Torres, regidora de PSOE-Pacte per Eivissa a l'Ajuntament 
d'Eivissa, d'acord amb l'article 97 del RD 2568/1986 pel que s'aprova el ROF i amb l'article 95 de la  
Llei 20/2006 de règim municipal i local de les Illes Balears:

Quina és la raó concreta del desacord entre l'empresa constructora de l'escola de sa Bodega i la 
Conselleria d'Educació que impedeix que es finalitzin les obres del centre? 

Eivissa, 23 de gener de 2014
Sgt. Lurdes Costa Torres

Regidora del grup municipal 
PSOE-PACTE per Eivissa”

Contestació escrita de la regidora Sra. Valladolid, del tenor literal següent:

“Sra. Lurdes Costa Torres
Regidora PSOE-Pacte per Eivissa

En Resposta a la pregunta amb registre d’entrada 1605 del 23 de gener de 2014, s’informa 
que, en un escrit dirigit a l’Ajuntament d’Eivissa, l’empresa constructora ‘Vies i Construccions S.A.’ 
s’ha posat a la disposició de l’Institut d’Infraestructures i Serveis Educatius i Culturas (IBISEC) –
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depenent de la conselleria d’Educació del Govern balear- i del Consistori per reprendre les obres 
del nou Col·legi  Públic sa Bodega, després de l’acord aconseguit  en la reunió mantinguda amb 
l’IBISEC el passat dia 24 de gener.

Miryam Valladolid
Regidora d’Educació

Eivissa, 29 de gener de 2014”

6.12.- Pregunta escrita de la regidora Sr. Boned, del tenor literal següent:

“PREGUNTA QUE PLANTEJA EL GRUP MUNICIPAL PSOE-PACTE PER SER 
CONTESTADA A LA PROPERA SESSIÓ PLENÀRIA

Pregunta que formula Carmen Boned Verdera, regidora de PSOE-Pacte per Eivissa a l'Ajuntament 
d'Eivissa, d'acord amb l'article 97 del RD 2568/1986 pel que s'aprova el ROF i amb l'article 95 de la 
Llei 20/2006 de règim municipal i local de les Illes Balears:

- Quines  persones,  polítics  o  treballadors  municipals,  ha  desplaçat  enguany  l'Ajuntament 
d'Eivissa a Fitur? Quants de dies han estat a Madrid i quin ha estat el programa de feina que 
han desenvolupat cadascuna d'elles?

Eivissa, 23 de gener de 2014
Sgt. Carmen Boned Verdera
Regidora del grup municipal 

PSOE-Pacte per Eivissa”

Contestació escrita del regidor Sr. Prats, del tenor literal següent:

“Sra. Carmen Boned Verdera
Regidora PSOE-Pacte per Eivissa

En respuesta a la pregunta con registro de entrada 1608 del 23 de enero de 2014, quisiera 
informarle que la concejalía de Turismo ha desplazado a la feria Fitur a un técnico municipal los día 
21 al 24, el concejal de turismo los días 21 al 26. También asistieron la alcaldesa de Eivissa, Dª 
Pilar Marí, junto con el jefe de prensa del Ayuntamiento de Eivissa, D. Mariano Hidalgo, el ‘día de 
Ibiza’, correspondiente a la jornada del 23 de enero y asimismo se hace constar que permanecieron 
durante  la  mañana  del  día  24  de  enero  para  formalizar  como  miembro  del  Grupo  Ciudades 
Patrimonio de la Humanidad de España los convenios de colaboración firmados con Turespaña, 
Paradores, Renfe y Madrid.

Junto  con  la  promoción  de  Eivissa  como  destino  de  ‘sol  y  playa’  y  como  ciudad  declarada 
Patrimonio de la Humanidad por la Unesco, se han presentado en esta feria a touroperadores y 
empresas turísticas, medios de comunicación locales desplazados a la feria y público en general los 
nuevos productos turísticos de la ciudad el after week, la apuesta por el turismo gastronómico y el V 
Open Internacional de ajedrez y el summer Chess.

Los representantes municipals han mantenido diferentes reuniones de trabajo, entre las que cabe 
destacar las mantenidas con rumbo.es y viajar.es para poder crear paquetes turísticos para eventos 
deportivos o culturales que se realicen en la ciudad en los meses de mayo, junio, septiembre y 
octubre. Otro sector con el que se han mantenido reuniones de trabajo ha sido con empresas de 
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MICE para la realización de eventos en la ciudad. Fruto de estas gestiones, se adquirió un primer 
compromiso para realizar un encuentro de agentes de viajes durante el mes de mayo.

Además, se ha participado en las jornadas de turismo accesible organizadas por Prediff y el foro de 
trabajo  organizado  por  Exceltur.  Igualmente,  los  representantes  municipales  han  mantenido 
contacto con diferentes productoras y revistas interesadas en turismo familiar y cultural.

Durante la jornada del viernes, el concejal de Turismo, en su calidad de concejal de Comercio y 
Mercados se mantuvo una reunión con técnicos de Mercasa para conversar sobre la elaboración 
del proyecto de reforma del mercado Nuevo.

Raimundo Prats
Regidor de Turisme, Comerç, Mercats,

Promoció Econòmica i Platges.
Eivissa, 29 de enero de 2014”

6.13.- Pregunta escrita del regidor Sr. Sánchez, del tenor literal següent:

“PREGUNTA QUE PLANTEJA EL GRUP MUNICIPAL PSOE-PACTE PER SER 
CONTESTADA A LA PROPERA SESSIÓ PLENÀRIA

Pregunta  que  formula  Enrique  Sánchez  Navarrete,  regidor  de  PSOE-Pacte  per  Eivissa  a 
l'Ajuntament d'Eivissa, d'acord amb l'article 97 del RD 2568/1986 pel que s'aprova el ROF i amb 
l'article 95 de la Llei 20/2006 de règim municipal i local de les Illes Balears:

- Quin ha estat el calendari  trimestral de serveis efectivament realitzat per la Policia Local 
d'Eivissa durant el darrer trimestre de l'any 2013?

Eivissa, 23 de gener de 2014
Sgt. Enrique Sánchez Navarrete

Regidor del grup municipal 
PSOE-PACTE per Eivissa”

Contestació escrita del regidor Sr. Larroda, del tenor literal següent:

“ASUNTO: Remisión cuadrantes 4º Trimestre 2013 de servicios de la Policía Local de Ibiza.

Por el presente y en relación a la pregunta planteada por el Sr. Enrique Sánchez Navarrete, 
del Grupo Municipal PSOE-PACTE, en fecha 23 de Enero 2014, para ser contestada en la próxima 
sesión  plenaria,  se  adjunta  la  documentación  solicitada  correspondiente  al  último  trimestre  del 
pasado año.

Lo que se traslada para su debido conocimiento y efectos que procedan.
Eivissa, a 28 de Enero de 2014

El Concejal de Policía,
Fdo, Constantino Larroda Azcoitia”

6.14.- Preguntes escrites formulades pel regidor Sr. Villalonga, del tenor literal següent:

“PREGUNTAS DEL GRUPO MUNICIPAL 
MOVIMIENTO CIUDADANO EPIC IBIZA, 

PARA SER CONTESTADAS EN LA PRÓXIMA SESIÓN PLENARIA.
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Preguntas que formula D. Antonio Villalonga Juan, portavoz del Grupo 
Municipal del MOVIMIENTO CIUDADANO EPIC IBIZA en el Ayuntamiento 

de Eivissa, en base al artículo 97 del RD 2568/1986 ROF.

1.-  En el pleno de fecha 8 de abril  de 2013, se acordó incluir  en el orden del día de la 
siguiente reunión del Consorci Eivissa Patrimoni de la Humanitat, los siguientes puntos relativos a 
la Necrópolis de Puig des Molins:

i. Creación de un parque público. 

ii. Redacción y ejecución de un plan de recuperación, con carácter prioritario.

iii. Estudio y promoción de la explotación turística de la Necrópolis.

iv. Promoción  de  actividades  de  interés  cultural,  con  la  finalidad  de  fomentar  el 
conocimiento de nuestra historia y patrimonio.  

v. Modificar el destino del presupuesto inicial previsto para la reforma del Paseo Vara 
de Rey, dedicándolo a la recuperación y conservación de los bienes declarados 
Patrimonio de la Humanidad, especialmente dirigido a la Necrópolis de Puig des 
Molins.

2.- En caso de que se hubieran incluido en el  mismo, ¿cual  fue el  resultado de dichas 
votaciones?

3.- En caso de que no se hubieran incluido en el mismo, ¿por qué razón se incumplió un 
mandato de pleno por parte del equipo de gobierno?

4.- ¿Qué actuaciones tiene previsto realizar el equipo de gobierno, en relación a?

i. Solicitar el reintegro al  Grupo Prensa Pitiusa, de las cantidades abonadas por 
este Ayuntamiento en concepto de Publicidad Institucional, habiéndose publicado 
noticias.

ii. Abono de las facturas pendientes del Grupo Prensa Pitiusa con el  concepto de 
publicidad, habiéndose publicado noticias.

iii. Conclusiones de los informes relativos a los dos puntos anteriores.  En caso de 
carecer de dichos informes, ¿cual es la razón?

iv. Reparto de Publicidad Institucional para el año 2014.

5.-  ¿Se  ha  efectuado  algún  acuerdo  para  realizar  el  reparto  de  publicidad  institucional 
correspondiente al ejercicio 2014? En caso de ser afirmativa ¿cuáles son las condiciones de 
dicho acuerdo?

Eivissa, a 26 de enero de 2014
Fdo. Antonio Villalonga Juan”

Contestació escrita de la 2ª Tinent d’Alcalde, a la pregunta 1, del tenor literal següent:

“Sr. Toni Villalonga
Movimiento Ciudadano EPIC

En contestació a la seva sol·licitud presentada el dia 27 de gener de 2014 amb número de registre 
d’entrada 1707, pel que fa a l’apartat 1, li  comunic que a la darrera Junta del Consorci Eivissa 
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Patrimoni de la Humanitat, a l’apartat de precs i preguntes es va parlar de vàries propostes de la 
Necròpolis de Puig des Molins, quedant que es començarien a fer gestions en aquest sentit i es 
plantejaria més concretament a següents Juntes.

Lina Sansano Costa
2ª Tinent d’Alcalde
Eivissa, 30 de gener de 2014”

Sr.  Marí: Contestació  verbal  a  la  pregunta  4.  Segueixen  pendents  dels  informes  jurídics  i 
econòmics, perquè els indiquin com han d’actuar amb el que demana.
Quan a la pregunta 5. Varen tenir la reunió i estan debatent les conclusions dins del marc de la 
Comissió, a les quals hi té accés com a membre de la Comissió.

6.15.- Preguntes escrites del regidor Sr. Molina, del tenor literal següent:

“PREGUNTA QUE PLANTEJA EL GRUP MUNICIPAL PSOE-PACTE PER SER
CONTESTADA A LA PROPERA SESSIÓ PLENÀRIA

Pregunta que formula Ildefonso Molina Jiménez, regidor de PSOE-Pacte per Eivissa a l'Ajuntament 
d'Eivissa, d'acord amb l'article 97 del RD 2568/1986 pel que s'aprova el ROF i amb l'article 95 de la  
Llei 20/2006 de règim municipal i local de les Illes Balears, per ser contestada al proper ple ordinari:

- Resultat de l'arqueig de caixa de data 31 de desembre de 2013, incloent-hi conciliacions 
bancàries.

- Deute  pendent  del  Consell  d'Eivissa  i  el  Govern  de  les  Illes  Balears  amb  l'Ajuntament 
d'Eivissa a data 31 de desembre de 2013.

Eivissa, 27 de gener de 2014
Sgt. Ildelfonso Molina Jiménez

Regidor del grup municipal 
PSOE-Pacte per Eivissa”

Sr. Mayans: Quan tengui l’arqueig de caixa li donarà.

6.16.- Preguntes escrites del regidor Sr. Molina, del tenor literal següent:

“PREGUNTA QUE PLANTEJA EL GRUP MUNICIPAL PSOE-PACTE PER SER 
CONTESTADA A LA PROPERA SESSIÓ PLENÀRIA

Pregunta que formula Ildefonso Molina Jiménez, regidor de PSOE-Pacte per Eivissa a l'Ajuntament 
d'Eivissa, d'acord amb l'article 97 del RD 2568/1986 pel que s'aprova el ROF i amb l'article 95 de la  
Llei 20/2006 de règim municipal i local de les Illes Balears, per ser contestada al proper ple ordinari:

- A  quantes  famílies  es  donen  ajudes  des  de  Benestar  Social  per  finançar  l'assistència 
d'infants a l'escoleta municipal i quin és l'import de cadascuna d'aquestes ajudes?

Eivissa, 27 de gener de 2014
Sgt. Ildelfonso Molina Jiménez

Regidor del grup municipal 
PSOE-Pacte per Eivissa”
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Contestació escrita de la regidora Sra. Valladolid, del tenor literal següent:

“En  resposta  a  la  pregunta  del  grup  Municipal  PSOE-PACTE  per  Eivissa  presentada  en 
aquest Ajuntament en data 27 de Gener de 2014:

1. A quantes famílies es donen ajudes des de Benestar Social per finançar l’assistència 
d’infants a l’Escoleta Municipal i quin és l’import de cadascuna d’aquestes ajudes?

- A gener de 2014 només tenim un infant subvencionat a l’Escoleta de Vila per un import de 215 €.
El altres tres que teniem els curs escolar 2012-2013 es varen escolaritzar a centres escolars.

Eivissa, 30 de gener de 2014
Miriam Valladolid Portas

Regidora de Benestar Social, Educació,
Normalització Lingüística i Participació Ciutadana.”

I no havent més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a les dotze hores i quaranta minuts del dia, 
de la qual s’estén la present Acta que consta de cinquanta-dos pàgines que, amb mi el Secretari, 
firmen tots els assistents.

De tot el que antecedeix en don fe. Ho certific.
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